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Minister za solidarno prihodnost Simon Maljevac je v začetku marca v okviru regijskega obiska v 
Kranju z županom Matjažem Rakovcem in direktorico Doma upokojencev Kranj Nadjo Gantar 
podpisal pismo o nameri gradnje novega doma starejših na Zlatem polju.

Kranj – V novem domu bo 
na voljo oskrba za 150 
starost nikov, Mestna občina 
Kranj pa trenutno zanj pri
dobiva gradbeno dovoljenje. 
Župan Matjaž Rakovec upa, 
da ga bodo pridobili do 
maja. Sledil bo prenos ob
činskega zemljišča v last mi
nistrstva, ki bo zagotovilo fi
nanciranje projekta, ocenje
nega na dvajset milijonov 
evrov. Če ne bo zapletov, naj 
bi dom začeli graditi prihod
nje leto, po izgradnji pa bo 
njegovo upravljanje prevzel 
Dom upokojencev Kranj.
»Naš skupni cilj je jasen: 
čimprejšnja izgradnja nove
ga doma za starejše v Kra
nju, saj res nujno potrebuje
mo nove javne domske 
kapacitete za starostnike. V 
Kranju, tretji največji občini 
po številu prebivalcev, ima
mo trenutno le en tak dom 
in čakalne vrste so res dolge. 
Evidentiranih aktivnih pro
šenj za sprejem je trenutno 
1412, na takojšni sprejem pa 
čaka kar 201 človek,« je še 
poudaril Rakovec.
Obstoječi dom upokojencev 
na Planini, v katerem je 214 
postelj, je bil zgrajen že 
pred petdesetimi leti, zato 
je zadnji čas za novi dom, ki 
bo skoraj podvojil kapacite
te za domsko oskrbo 
starost nikov, je poudarila 
Nadja Gantar. »Brez proble

ma lahko že jutri napolni
mo novi dom, so pa druga 
tveganja, ki jih vsi pozna
mo. Skrbi nas kader, ampak 
mogoče se bodo v tem času, 
ko bodo dom zgradili, raz
mere na trgu zaposlovanja 
umirile in se spremenil za
kon o sistemu plač v jav
nem sektorju. Smo optimi
stični, je pa res, da nas 
trenutno bremeni kadrov
ska stiska. Novi dom bo po
treboval 120 zaposlenih,« je 
povedala in poudarila, da 

njihove oskrbovalke na tere
nu trenutno oskrbujejo še 
150 starejših občanov v do
mačem okolju, v kuhinji pa 
vsakodnevno pripravijo več 
kot 150 obrokov za uporab
nike v domačem okolju.
Ministra Simona Maljevca 
veseli, ker bo novi dom za 
starostnike umeščen v me
sto, saj bodo lahko stanoval
ke in stanovalci imeli mož
nost stika z drugimi. 
»Mislim, da mora biti dom 
za starejše, kjerkoli je, odprt 

za vse, zato je ta primer zelo 
dober,« je dejal Maljevac, ki 
se je z županom pogovarjal 
tudi o stanovanjski proble
matiki v Kranju, pozneje pa 
se je na javni tribuni Mini
ster posluša z občani pogo
varjal o izboljšavah na pod
ročjih stanovanjske politike 
in dolgotrajne oskrbe. Kranj
čani so pozdravili namere o 
pospeševanju gradnje naje
mnih stanovanj, a ministra 
opozorili, da so najemnine 
nevzdržne.

Simon Šubic

Minister Simon Maljevac, direktorica Nadja Gantar in župan Matjaž Rakovec si ogledujejo 
arhitekturno zasnovo bodočega doma starejših na Zlatem polju. / Foto: Primož Pičulin

V Parku La Ciotat v Kranju so odkrili doprsni kip 
Prešernovega sodobnika, madžarskega pesnika 
Sándorja Petőfija (1823–1849).

Kranj – Pot Prešernovih so
dobnikov v Parku La Ciotat 
je bogatejša za doprsni kip 
še enega sodobnika našega 
Franceta Prešerna. Tokrat je 
to madžarski pesnik in revo
lucionar Sándor Petőfi, kate
rega kip je izdelal kipar 
László Hunyadi, postavila 
pa ga je Mestna občina 
Kranj v sodelovanju z dona
torjem kipa, veleposlaniš
tvom Madžarske.
Na odkritju kipa 14. marca 
sta zbrane med drugimi na
govorila predsednica Držav
nega zbora Republike Slove
nije mag. Urška Klakočar 
Zupančič in predsednik Dr
žavnega zbora Madžarske 

László Kövér, med gosti pa 
sta bila tudi veleposlanik 
Madžarske v Sloveniji An
dor Ferenc Dávid in velepo
slanik Slovenije na Madžar
skem Marjan Cencen.
»Pesnik, revolucionar in 
madžarski narodni junak 
Petőfi je s svojimi deli Ma
džarsko zaznamoval na po
doben način, kot je to v Slo
veniji uspelo največjemu 
pesniku Francetu Prešernu. 
Živel je v istem obdobju kot 

naš literat, delil podoben 
svetovni nazor in se tudi 
sam boril za uresničitev na
rodnih idej,« je v nagovoru 
med drugim povedala Ur
ška Klakočar Zupančič in 
dodala, da se danes med na
rodoma tkejo prijateljske 
vezi. O prijateljstvu in sode
lovanju med narodoma je 
govoril tudi predsednik Dr
žavnega zbora Madžarske 
László Kövér in ob tem pou
daril: »Le izključno demo
kratična madžarska in slo
venska nacionalna država in 
sodelovanje lahko državlja
nom zagotovita politično, 
gospodarsko in kulturno sa
moodločbo.«
V nadaljevanju popoldneva 
je sledil sprejem v občinski 

avli ob madžarskem držav
nem prazniku, ki je posve
čen spominu na revolucijo 
in osvobodilni boj 1848–
1849. Madžarski veleposla
nik v Sloveniji Andor Ferenc 
Dávid je imel slavnostni na
govor, Matjaž Rakovec in žu
pan Székesfehérvárja dr. 
András CserPalkovics pa 
sta podpisala pismo o name
ri o sodelovanju med obema 
mestoma.

Igor Kavčič

Na poti Prešernovih sodobnikov se je našemu Prešernu 
pridružil še madžarski pesnik Sándor Petőfi. / Foto: Tina Dokl
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Predsedniki krajevnih 
skupnosti
Predstavljamo predsednike 
26 novih svetov krajevnih 
skupnosti, ki so spregovori-
li tudi o načrtih v tem man-
datu.
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KULTURA

Po knjige kadarkoli
V Mestni knjižnici Kranj so 
zagnali tako imenovano 
Knjižnico24Globus, samo-
postrežno knjižnico, ki bo 
članom na voljo 24 ur na dan 
in vse dni v letu.
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ŠPORT

Doma še niso zmagali
Po zimskem premoru so se 
na zelenice vrnili tudi no-
gometaši kranjskega Trigla-
va in za začetek navdušili 
predvsem s predstavama v 
gosteh.
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ZADNJA

Kranj je spet čist
V letošnji, že 22. čistilni akci-
ji na območju Mestne obči-
ne Kranj so iz okolja odstra-
nili skoraj petnajst ton od-
padkov. Za njihov odvoz je 
poskrbela Komunala Kranj.
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Delati z 
roko v roki
Pogovor z Manjo Zorko, 
novo podžupanjo 
Mestne občine Kranj, 
zadolženo za krajevne 
skupnosti
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S trajnostnimi 
praksami na 
tuje trge
Župan Matjaž Rakovec je na 
mednarodnem turističnem 
sejmu v Berlinu prevzel 
nagrado evropska destinacija 
odličnosti 2023.
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Bližje novemu domu Že peti Prešernov 
sodobnik
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Kranj – Odprt je javni razpis 
za spodbujanje razvoja soci-
alnega podjetništva v mestni 
občini Kranj v letu 2023. Vi-
šina razpisanih sredstev je 
40 tisoč evrov, rok za oddajo 
vloge pa 19. maj.
Intenzivnost dodeljene de 
minimis pomoči znaša do 50 
odstotkov upravičenih stro-
škov (DDV ni vključen), ki so:
– stroški za izvedbo postop-
kov (priprava ustreznih ak-
tov ipd.), potrebnih za regi-
stracijo socialnega podjetja 
(pridobitev statusa),
–  stroški prenove objektov 
ali poslovnih prostorov,
– stroški najema poslovnih 
prostorov,
– stroški za pokritje plače 
delovnega mesta, ki ga zase-
da oseba, ki po zakonu, ki 
ureja socialno podjetništvo, 
sodi med ranljive skupine 
ljudi na trgu dela,
– stroški nakupa strojev in 
opreme ali druge vrste de-
lovnih sredstev kot osnovne-
ga sredstva,
–  stroški izobraževanja in 
usposabljanja zaposlenih 
(sklenjeno redno delovno 
razmerje) za pridobitev spe-
cializiranih znanj, potrebnih 
za zagon oziroma izvajanje 
proizvodne ali storitvene de-
javnosti (za pridobitev 
ustreznih licenc, certifikatov 

za opravljanje posameznih 
dejavnosti).
Višina sredstev, ki se dodeli 
posameznemu upravičencu, 
je odvisna od rezultatov oce-
njevanja prejetih popolnih 
vlog, višine zaprošenih 
sredstev ter višine razpoložlji-
vih sredstev. Najnižji znesek 
dodeljene pomoči znaša 100 
evrov, najvišji znesek pa 10 ti-
soč evrov na upravičenca.

Razpisna dokumentacija, ki 
obsega besedilo javnega raz-
pisa, prijavni obrazec, izjavi, 
merila za vrednotenje, vzo-
rec pogodbe in zahtevek, je 
upravičencem na voljo na 
spletni strani Mestne občine 
Kranj (rubrika Javni razpisi, 
naročila), objava je tudi v 
Uradnem listu RS (št. 31, 17. 
marec 2023).
Informacije v zvezi z javnim 
razpisom zainteresirani 
lahko dobijo na tel. št. (04) 
23 73 130 ali na e-naslovu 
barbara.ciric@kranj.si.

Simon Šubic

Kranj – S 1. marcem je po-
džupanja, zadolžena za kra-
jevne skupnosti (KS), posta-
la Manja Zorko, ki je mestna 
svetnica drugi mandat. Di-
plomantka evropskih študij 
ima izkušnje z delom v 
evropskem parlamentu in 
Mladinskem svetu Sloveni-
je, zadnja leta je bila zapo-
slena v kabinetu ministra za 
kmetijstvo, funkcijo podžu-
panje pa opravlja poklicno. 
»S predsedniki KS želim 
zgraditi dober odnos, da 
vedo, da me lahko pokličejo 
vsakič, ko pride do zapleta. 
Upam tudi, da bomo do po-
letja obiskali vsaj večino, če 
ne vseh krajevnih skupnosti 
in se na terenu pogovorili, 
kaj je pri njih dobrega in 
tudi kaj je slabo. Te obiske 
bomo izvajali vsako leto,« 
napoveduje.

Kot podžupanja ste v prvi 
vrsti zadolženi za krajevne 
skupnosti. Področje vam je 
dobro znano, saj ste bili zad-
nji mandat predsednica Sve-
ta KS Bratov Smuk, mandat 
prej pa podpredsednica …
V teh osmih letih smo se 
zelo trudili, da bi skupnost 
ponovno oživili in povezali. 
Pogosto slišim, da je Planina 
zgolj spalno naselje za delav-
ce v kranjski industriji. Pro-
jektirana je že bila na ta na-
čin, a ljudje so popoldne 
doma in potrebujejo tudi 
skupne aktivnosti. Lahko re-
čem, da smo se v osmih le-
tih dobro povezali skoraj z 
vsemi organizacijami, 
društvi na našem območju, 
z mnogimi smo izpeljali 
kakšen skupen projekt. Na-
zadnje na primer skupaj z li-
kovno skupino Kulturnega 
društva Sava Kranj, Dru-
štvom Dekca in OŠ Matije 
Čopa poslikavo podhodov. 
Lotili smo se tudi velikih 
projektov, kot je bila vzpo-
stavitev dveh skupnih pod-
zemnih odjemnih mest za 
odpadke. To je zahtevalo og-
romno koordinacije, sestan-
kov in usklajevanj. Zelo sem 
zadovoljna s končnim rezul-
tatom, sedaj pa se že pogo-
varjajo za nadaljevanje pro-
jekta oziroma za dve dodatni 
odjemni mesti.

Po zadnjih volitvah vam je 
župan ponudil mesto po-
džupanje. Ste dolgo razmiš-
ljali, ali bi sprejeli ponujeni 
izziv?
Ne, saj se takega povabila 
enostavno ne zavrne. Sploh 
zato ne, ker mi je bilo ponu-
jeno delo na področju, ki ga 
dobro poznam. Vem, kaj si 
krajevne skupnosti od obči-
ne želijo. Potrebujejo pred-
vsem zadostno avtonomijo, 
da same odločajo, kakšni 
projekti so potrebni na nji-

hovem območju. Potrebuje-
jo pa tudi dober servis 
mestne uprave, saj so člani 
svetov KS prostovoljci, ki za 
svoje delo niso plačani in 
mu namenjajo svoj prosti 
čas. Pri svojem delu za skup-
nost pa se srečujejo z veliko 
birokracije, kot je pridobiva-
nje dovoljenj, projektne do-
kumentacije in podobno, 
zato jim je treba to delo olaj-
šati. Sama sicer take izku-
šnje nisem imela, iz pogovo-
rov z drugimi predsedniki 
KS pa ugotavljam, da novi 
predsedniki pogosto prevza-
mejo funkcijo brez pravih 
informacij, kaj so s tem prev-
zeli. Slabo so seznanjeni z 
odprtimi zadevami v KS, 
preteklimi dogovori, tudi po-
godbami, ki vežejo poslova-
nje KS tudi za naprej. In tu 
načrtujemo premike naprej.

Vloga KS se je najbrž okre-
pila po letu 2021, ko je bil 
sprejet novi odlok o financi-
ranju KS, ki jim z 8. členom 
prinaša dodatna sredstva za 
lastne investicije. Pripravlja-
jo pa se spremembe odloka. 
Zakaj?
Odlok smo pred dvema leto-
ma v vseh KS zelo pozdravi-
li, ker nam je prinesel nova 
sredstva za investicije. V 
spremembo pa gremo na 
podlagi dosedanjih izkušenj 
pri izvajanju investicij. Naš 
namen je, da se projekti, ki 
jih za prioriteto postavijo v 
posamezni KS, potrdijo še 
pred sprejetjem občinskega 
proračuna, kar bo bistveno 
olajšalo izvedbo. Do zdaj se 
je namreč zelo hitelo z ure-
sničevanjem teh projektov. 
Po novem odloku bo 
vzpostavljena tudi komisija, 
podobno kot za participativ-
ni proračun, ki bo preverila, 
ali so predlagani projekti iz-
vedljivi. Gre namreč za 
manjše projekte, ki morajo 
biti izvedeni v proračun-
skem letu. Predsedniki KS 
so ob tem tudi izrazili željo, 

da bi obstajala možnost pre-
nosa pravice porabe sredstev 
z ene KS na drugo. Torej, da 
se KS, ki ima tisto leto v na-
črtu večji projekt, lahko za 
prenos sredstev dogovori s 
KS, ki nima načrtovanih ta-
kih projektov. Naslednje leto 
pa bi vlogi obrnili. S tem po 
eni strani omogočimo tudi 
realizacijo večjih projektov, 
po drugi strani pa KS dobijo 
dodatno avtonomijo. Verja-
mem, da so močne KS po-
tencial naše občine.

Manjše lokalne pobude je 
mogoče realizirati tudi v 
okviru participativnega pro-
računa. Dosedanji odziv 
krajanov za sodelovanje v 
tem postopku ni bil ravno 
najboljši. Kako ga izboljšati?
Ocenjujemo, da je bil odziv 
za začetek dober. Vedno je 
tako, da projekti potrebujejo 
nekaj časa, da zaživijo na 
polno. Občani so v preteklih 
dveh letih spoznali, da se 
njihove pobude lahko ures-
ničijo tudi v okviru participa-
tivnega proračuna. Mislim, 
da bo to sčasoma še več ljudi 
spodbudilo, da tudi sami po-
dajo predloge in potem gla-
sujejo. S participativnim 
proračunom uresničujemo 
projekte, ki jih predlagajo 
krajani, ne sveti KS. Ti pa 
tudi tu lahko odigrajo pozi-
tivno vlogo in obvestijo svoje 
krajane, kaj lahko predlaga-
jo, ne nazadnje pa lahko tudi 
vsak član sveta KS kot krajan 
poda svojo pobudo. Ko govo-
riva o financiranju projektov 
po KS, ne gre samo za ome-
njeni 8. člen in participativ-
ni proračun, na voljo imamo 
tudi druge vire financiranja. 
Z izborom v misijo 100 pod-
nebno nevtralnih in pamet-
nih mest do leta 2030 je na 
primer Kranj dobil še dodat-
no možnost, da lahko neka-
tere projekte, ki vsebinsko 
sodijo tja, izpelje tudi s po-
močjo evropskih sredstev. 
Imamo pa tudi projekte Lo-

kalne akcijske skupine, 
predvsem za podeželje.

Kot ste že omenili, želite iz-
boljšati sodelovanje mestne 
uprave s KS?
Kot predsednica KS sem 
predvsem potrebovala odziv-
nost mestne uprave. Člani 
sveta KS, predvsem predse-
dniki, so vsak dan v stiku s 
krajani. Če mene nekdo 
vpraša nekaj v povezavi s KS 
in jaz kot predsednica ni-
mam ustrezne informacije o 
tem, se seveda obrnem na 
mestno upravo po odgovor, 
da ga lahko prenesem nazaj 
krajanom. Ta pretok infor-
macij želimo dodatno okre-
piti, da bodo KS od mestne 
uprave prejemale sprotne in 
prave informacije, da na te-
renu oz. pri krajanih ne bo 
izpadlo, kot da nič ne delajo. 
Mestna uprava in sveti KS 
morajo delati z roko v roki. 
Če občina nekaj obnavlja, 
mora predsednik vedeti za 
to. Moja naloga bo, da se 
prenos teh informacij še iz-
boljša. Seveda je precej od-
visno tudi od samih predse-
dnikov, koliko so iznajdljivi 
in samoiniciativni. In koliko 
časa sploh imajo za to delo.

Večni je očitek, ne samo v 
Kranju, da je center občine v 
privilegiranem položaju, da 
podeželje razvojno zaostaja.
V preteklosti se je morda v 
podeželje res manj vlagalo, 
zdaj pa tega ne moremo več 
trditi. Med drugim smo se tej 
težavi posvetili ravno z odlo-
kom o financiranju KS. Od-
lok vsebuje merila, po katerih 
se več sredstev nameni KS, ki 
imajo večjo površino in več 
cest. Upoštevajo se tudi kazal-
niki razvoja – od kanalizacije, 
plinovoda do postaj KRsKO-
LESOM, kar podeželskim 
oziroma primestnim KS spet 
prinaša več sredstev. Če želi-
mo zagotavljati enakomeren 
razvoj po vsej občini, je to 
tudi smiselno.

»Mestna uprava in sveti krajevnih skupnosti morajo delati z roko v roki,« pravi Manja Zorko, nova 
kranjska podžupanja. Njena glavna skrb bodo krajevne skupnosti. Kot nekdanja predsednica Sveta 
Krajevne skupnosti Bratov Smuk poudarja: »Vem, kaj si krajevne skupnosti od občine želijo.«

Simon Šubic

Za spodbujanje razvoja socialnega podjetništva v 
mestni občini Kranj je v letu 2023 na voljo 
skupno 40 tisoč evrov.

Manja Zorko, podžupanja Mestne občine Kranj / Foto: Gorazd Kavčič

Nemilje – Mestna občina Kranj je začela izvedbo druge faze 
ureditve ceste Nemilje–Podblica. Dela bodo predvidoma 
končana do konca aprila, v času del pa bo delna zapora ces-
tišča – promet s pomočjo semaforjev poteka izmenično 
enosmerno. V drugi fazi bo izvajalec del, Gradbeništvo Pres-
tor, izvedel zamenjavo nosilnega materiala in preplastitev 
cestišča na odseku ceste Nemilje–Podblica v dolžini približ-
no 250 metrov. »Gre za odsek, ki je na tem delu zelo dotra-
jan in je zato potencialno nevaren za udeležence v prometu, 
zlasti za kolesarje. Po ureditvi cestišča se bo varnost za ude-
ležence v prometu bistveno izboljšala,« pojasnjujejo na ob-
čini. Višina investicije je ocenjena na dobrih 225 tisoč evrov.

Druga faza ureditve ceste Nemilje–Podblica
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47 / Delovni čas: ponedeljek, torek, četrtek, petek od 8. do 15. ure, sreda od 8. do 16. ure, sobote, nedelje in prazniki zaprto. 
/ Gorenjski glas je poltednik, izhaja ob torkih in petkih v nakladi 17.000 izvodov / Redne priloge: Vikend, Letopis, Slovenske 
počitnice in dvajset lokalnih prilog / Tisk: Tiskarsko središče, d. o. o. / Naročnina: tel.: 04/201 42 41 / Cena izvoda: torek 
2,20 EUR, petek 2,50 EUR,  redni plačniki (fizične osebe) imajo 10 % popusta, polletni 20 % popusta, letni 25 % popusta; 
v cene je vračunan DDV po stopnji 5 %; naročnina se upošteva od tekoče številke časopisa do pisnega preklica, ki velja od  
začetka naslednjega obračunskega obdobja / Oglasne storitve: po ceniku; oglasno trženje: tel.: 04/201 42 48.

Razpis za socialno 
podjetništvo Delati z roko v roki

Višina razpisanih 
sredstev za 
spodbujanje razvoja 
socialnega podjetništva 
v mestni občini Kranj 
v letu 2023 je 40 tisoč 
evrov. Rok za oddajo 
vloge je 19. maj.
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Glavna točka marčevske, tretje redne seje mestnega sveta je bila potrditev rebalansa proračuna 
za leto 2023.

Kranj – Pred potrditvijo reba-
lansa proračuna Mestne ob-
čine Kranj (MOK) za leto 
2023 je vodja sektorja za fi-
nance in splošne zadeve Mir-
ko Tavčar predstavil razloge 
za uskladitev sprememb pro-
računa. Ti so tako na strani 

prihodkov kot odhodkov. Bi-
stveno, za 2,3 milijona evrov, 
se je povečala dohodnina, 
spremembe so pri transfer-
nih prihodkih, ostanek sred-
stev iz lanskega proračuna 
pa je bil večji od načrtovane-
ga, in sicer v višini pet mili-
jonov evrov. »Predvsem pa 
so na spremembe vplivali 
ukrajinska kriza, inflacija, 
dvig cen energentov, gradbe-
nega materiala in storitev in 
pa plač ter obrestnih mer,« 
je povedal.

V proračunu so načrtovali za 
68,2 milijona evrov prejem-
kov, v rebalansu so se ti po-
višali na 72,1 milijona evrov, 
izdatke so v proračunu pred-
videli v višini 80,6 milijona 
evrov, v rebalansu pa so za 
8,5 milijona evrov višji in 
znašajo 89,1 milijona evrov, 
je nadaljeval Tavčar. Da 
bodo odhodke lahko uravno-
težili s prihodki, je tudi v re-
balansu predvidena zadolži-
tev za do 12 milijonov evrov. 
V rebalansu je sicer v načrtu 
razvojnih programov, torej 
za investicije, predvidenih 
dobrih 31 milijonov evrov, v 
proračunu jih je bilo samo 
za 28,4 milijona evrov. Z re-
balansom se bistveno pove-
čujejo tekoči odhodki – za 
skoraj 4,9 milijona evrov, te-
koči transferji za tri milijone 
evrov in investicijski odhod-

ki za 2,5 milijona evrov. Na 
drugi strani pa se znižujejo 
predvidena sredstva za od-
plačilo dolgov, je povedal 
Tavčar in dodal: »Razlog je 
zelo enostaven: v letu 2021 
smo se zadolžili za pol manj, 
kot smo predvidevali, v letu 
2022 zadolžitve nismo reali-
zirali.« Kot je ocenil, je reba-

lans precej optimističen, 
zato je opozoril tudi na po-
membna tveganja. »S pred-
videnimi investicijami v na-
črtu razvojnih programov 
prevzemamo v letošnjem 
letu kar velike obveznosti 
tudi za naslednja leta. Rast 
tekočih odhodkov nam pov-
zročajo tudi zaključene inve-
sticije. Ne vemo, kakšna bo 
rast plač, kakšna bo inflacija, 
ne vemo, koliko časa bo 
osnovna obrestna mera evri-
bor še rasla in koliko bo ra-

sla. Vse to pa vpliva tudi na 
naš kreditni potencial in pa 
na višino potrebnih sredstev 
za odplačilo anuitet. Na kon-
cu: za dohodnino za nasle-
dnja leta ne vemo, kakšna 
bo. Moram povedati, da se je 
vlada lotila spremembe za-
kona o financiranju občin, 
mestne občine namreč vsaj 
štiri leta močno opozarjamo 
vlado na to, da so mestne ob-
čine vedno bolj podhranje-
ne,« je dodal. Kot je dodatno 
pojasnil, zakonsko določene 
obveznosti MOK letos zna-
šajo predvidoma 53,2 milijo-
na evrov, dohodnine, ki je 
namenjena prav financira-
nju teh nalog, pa bo le 35,4 
milijona evrov.
Saša Kristan (SDS) je opozo-
rila, da se konto plače župana 
povečuje, konto mestni svet 
pa ne, čeprav naj bi bile sejni-

ne vezane na višino plače žu-
pana. Tavčar je pojasnil, da 
se povečujejo sredstva za ce-
loten organ županstva, in ne 
plača župana.
Irena Dolenc (NSi) je pove-
dala, da je pomirjena, ker z 
rebalansom nobeden od 
predvidenih projektov ni čr-
tan, prihaja pa do zamikov 

izvedbe. Predlagala je, da se 
v rebalansu namenijo doda-
tna sredstva za odprtje doda-
tnega oddelka jasli v Vrtcu 
Mavčiče, bodisi s prilagodi-
tvijo ene igralnice na OŠ 
Orehek bodisi s postavitvijo 
kontejnerske enote v Mavči-
čah. Zanimalo jo je tudi, ali 
je kaj denarja predvidenega 
za začetek aktivnosti za iz-
gradnjo kolesarske povezave 
od Žabnice do Delavskega 
mosta. Tanja Hrovat, vodja 
urada za družbene dejavno-
sti, je glede vrtca v Mavčičah 
odgovorila, da je najprimer-
nejša rešitev preureditev ene 
igralnice na OŠ Orehek, ka-
mor bi preusmerili starejše 
otroke. Za začasno kontej-
nersko enoto sredstev niso 
predvideli niti ne vedo, kam 
bi postavili kontejner, ki 
mora tudi zadostiti vsaj mi-
nimalnim standardom in 
normativom za vrtčevsko 
dejavnost. Glede kolesarske 
povezave pa je Marko Čeho-
vin, vodja urada za gospo-
darske dejavnosti in pro-
met, povedal, da je v končni 
fazi priprave projektna na-
loga za povezavo Labore–
Žabnica, ki jo bodo sicer 
nato zgradili v več fazah. Na 
eni strani ceste od Bitenj do 
Žabnice je predviden ploč-
nik, na drugi pa dvosmerna 
kolesarska povezava. »Bori-
mo se z direkcijo za infra-
strukturo, da bi bil to alter-
nativni odsek državne 
kolesarske povezave. Če 
nam to uspe – in predlagali 
smo večkrat pisno, ker gre 
glavni odsek čez polje ob 
železniški progi, da bi bil to 
alternativni odsek – bi po-

tem imeli možnost lažjega 
sofinanciranja.«
Tomaž Ogris (PLS) je vpra-
šal, kakšen je razlog za za-
mik izvedbe obvozne ceste za 
Jošt, za katero je gradbeno 
dovoljenje že pridobljeno. 
Prosil je tudi za spisek načr-
tovanih obnov cest po krajev-
nih skupnostih, ki letos zara-
di rebalansa ne bodo 
izvedene. Podžupan Janez 
Černe je povedal, da gradbe-
no dovoljenje za Pševsko ce-
sto še ni pravnomočno, ker je 

bila vložena pritožba, katere 
uspešnosti sicer ne pričaku-
jejo, vendar pa je zaradi nje 
pravnomočnost gradbenega 
dovoljenja pričakovati šele 
naslednje leto, zato tudi sred-
stva za obvozno cesto načrtu-
jejo v naslednjih dveh letih.
Sonja Mašič (VZK) je ugota-
vljala, da je 1,69 milijona 
evrov za zdravstvo in splo-
šne zdravstvene storitve na-
menjenih odkupu prostorov 
v prizidku Zdravstvenega 
doma Kranj za ambulanto 
za diabetike. Županu se je 
zahvalila, ker se tem bolni-
kom ne bo treba voziti na 
Golnik.
Vlasta Sagadin (NSi) je pre-
dlagala, naj se v rebalansu 
zagotovijo sredstva za zače-
tno načrtovanje koncertne 
dvorane. Župan Matjaž Ra-
kovec je odgovoril, da taka 
dvorana stane deset milijo-
nov evrov, za sodelovanje v 
javno-zasebnem partnerstvu 
pa občina nima ustreznega 
zemljišča. Sagadinova je 
spomnila, da je bila načrto-
vana koncertna dvorana na 
območju Stare Save. Podžu-
pan Janez Černe je pojasnil, 
da je idejna zasnova za ume-
stitev dvorane kompleks Sta-
ra Sava res narejena, vendar 
pa zasebni lastnik (Zavaro-
valnica Triglav) nima name-
na investirati. Ko se bo našel 
kupec oziroma investitor, bo 
občina z veseljem sodelovala 
v projektu s parkirno hišo in 
koncertno dvorano, je dejal 
in dodal, da bodo kratkoroč-
ne potrebe reševali z naje-
manjem prostora v Kinu 
Center in Prešernovem gle-
dališču, za večje dogodke pa 
imajo ustrezno dvorano v 
Kongresnem centru na Brdu 
pri Kranju. Mašičeva je pri-
pomnila, da imajo lepo dvo-
rano na Primskovem, zato 
bi bilo lepo, če bi MOK sode-
lovala pri obnovi doma.

Simon Šubic

Od nekdaj sem rad potoval 
povsod po svetu, če je le bila 
možnost. Že zelo mlad sem 
vsak priložnostni zaslužek 
namenil temu, da sem ne-
kam odpotoval. Najprej po 
naši bivši skupni državi, po-
tem pa vedno dlje. Zanimalo 
me je, kaj je »za ovinkom«. 
Skozi potovanja, tako zaseb-
na kot pozneje športna in 
poslovna, sem spoznaval 
razsežnosti sveta in pomen 
povezovanja ter prenašanja 
dobrih praks med vsemi, ki 
živimo na tem planetu.
Povezanost z drugimi mesti 
in koristi, ki jih ta prinaša, v 
Mestni občini Kranj (MOK) 
zadnja leta intenzivno udeja-
njamo. Ideje o pobratenju 
mest so se začele porajati že 
pred veliko leti, in sicer po 
drugi svetovni vojni na po-
budo županov in prebivalcev 
mest, ki so preživeli vojno. 
Prvo pobrateno mesto je bil 
mediteranski La Ciotat leta 
1958.
A pobratenje ne sme biti le 
črka na papirju. Ključ do 
uspešnega pobratenja in na-
daljnjega sodelovanja je izbi-
ra pravega partnerja. Par-
tnerske skupnosti naj bi si 

bile večinoma podobne ali 
pa dopolnjujoče. Včasih je 
bil trend, da je šlo za podob-
no zemljepisno lego, število 
prebivalcev ipd. Kranj je to v 
zadnjem mandatu močno 
presegel – prestopili smo na 
višjo raven in se začeli brati-
ti tudi s precej bolj oddalje-
nimi in večjimi. Prvič v zgo-
dovini smo se pobratili z 
mesti izven Evrope, tudi s 
kitajskim Džangdžakovom 
in ameriškim Colorado 
Springsom, katerih delegaci-
ji sta obiskali Kranj v za-
dnjem mesecu.
Včasih kdo vpraša, ali so ta-
kšni obiski predvsem turi-
stične narave. Niso. Z 
Džangdžakovom in Colora-
do Springsom smo se pove-
zali zaradi sodelovanja na 
področju gospodarstva in 
športa ter povezovanja z 
osnovnimi in srednjimi šo-
lami. Že prvi obisk Američa-
nov smo izkoristili za to, da 
smo jim pokazali Kovačnico, 

kjer so jih s svojimi izdelki 
prepričali mladi kranjski 
podjetniki, srečali so se z 
ameriško veleposlanico, obi-
skali so podjetja Goodyear, 
Iskraemeco in 3fs ter Gim-
nazijo Franceta Prešerna, s 
katero so začeli sodelovati že 
lani, v prvem projektu po-
bratenja. Tudi tokrat so 
kranjski srednješolci pred-
stavnike mesta, kjer je sedež 
ameriškega olimpijskega in 
paraolimpijskega komiteja, 
navdušili s predstavitvijo do-
sežkov. Stekli so že pogovori 
o nadaljnjem sodelovanju, 
od katerega bodo imeli kori-
sti prebivalci obeh mest.
Tudi delegacija Džangdžako-
va je obiskala obe gimnaziji, 
ogledali so si informacijski 
center SOS proteus in smu-
čarske skakalnice, kjer so se 
kalili tudi dobitniki lanskih 
olimpijskih medalj, ki so jih 
osvojili na prizorišču olim-
pijskih iger (OI) v Džangdža-
kovu. Srečali so se s podje-
tjem Mana Original, ki je pri 
njih izdelovalo del smučar-
skih skakalnic za OI 2022. 
Delegacija je predlagala iz-
menjave šolarjev in učiteljev, 
ki bi šli na Kitajsko.

Marca smo podpisali tudi 
namero o sodelovanju z ma-
džarskim Székesfehérvár-
jem in postavili doprsni kip 
Prešernovega sodobnika 
Sándorja Petőfija v Parku La 
Ciotat.
Ponosen sem, da smo v zad-
njem času naredili po-
membne mednarodne kora-
ke tudi s predstavitvami 
Kranja na velikem odru od 
Švice do Črne gore. Uvrstili 
smo se v mednarodno misi-
jo 100 podnebno nevtralnih 
in pametnih mest do leta 
2030, ponašamo se še z na-
zivom evropska destinacija 
odličnosti 2023. Na ta način 
Kranj uvrščamo na svetovni 
zemljevid in mu vračamo 
sloves, ki mu pripada. Obe-
nem pa le združeni lahko 
bolje skrbimo za ohranjanje 
našega planeta, kar je trenu-
tno ključno in največji izziv.
Se vidimo!

Matjaž Rakovec,
vaš župan

Vezi, ki gradijo svet

Kranjski mestni svetniki so rebalans proračuna sprejeli soglasno. / Foto: Tina Dokl

Pobratenje ne sme biti le črka na papirju. Ključ 
do uspešnega pobratenja in nadaljnjega 
sodelovanja je izbira pravega partnerja. 
Partnerske skupnosti naj bi si bile večinoma 
podobne ali pa dopolnjujoče.Pred začetkom marčevske redne seje mestnega 

sveta so se z minuto molka poklonili spominu 
na pokojno nekdanjo podžupanjo in mestno 
svetnico Nado Mihajlović.

Potrdili rebalans

V sprejetem 
proračunu so 
predvideli izdatke v 
višini 80,6 milijona 
evrov, v rebalansu pa 
so za 8,5 milijona 
evrov višji in znašajo 
89,1 milijona evrov.
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Glavne prioritete dela bodo 
aktivno spremljanje gradnje 
komunalne infrastrukture 
Rakovica–Zabukovje–Sp. 
Besnica–Zg. Besnica, obno-
va vodovoda in cest v Sp. 
Besnici (Trata in Na hribu), 
prestavitev ceste v Zg. Besni-
ci pri stari mežnariji ter da-
janje pobud MOK za vzdrže-
vanje in obnovitev krajevnih 
cest in druge infrastrukture.

Urbanizacija Bitenj naj sledi 
možnostim infrastrukture. 
Nujna sta pločnik in kolesar-
ska steza ob regionalni cesti. 
Zaradi preobremenjenosti je 
treba pospešiti izgradnjo no-
vega cestnega koridorja za to-
vorni promet iz Škofje Loke 
do avtoceste. Želim tudi, da 
stečejo priprave na gradnjo 
večnamenskega objekta v 
športnem centru Bitnje.

Za letos načrtujemo dodatna 
otoka podzemnih zabojni-
kov za odpadke. Že štirideset 
let imamo urejeno komunal-
no infrastrukturo, vendar 
stanovalci že nekaj let plaču-
jejo več kot 260.000 evrov 
omrežnine na leto, kar je ne-
sorazmerno. V planu imamo 
tudi ureditev lastništva okoli-
ce blokov in garaž ter obno-
vo teh garaž.

V Britofu smo sestavili po-
mlajen Svet Krajevne skup-
nosti (KS). Naši načrti so, da 
bolj oživimo vas v smislu sku-
pnega druženja. Vse priprave 
za zdaj potekajo po načrtih. 
Čakamo še na realizacijo par-
ticipativnega proračuna, obči-
ni smo tudi že prijavili svoje 
predloge za investicije. Tudi 
na dolgi rok računamo, da 
bodo spremembe vidne.

V KS Center trenutno izsto-
pajočih problemov nimamo, 
imamo pa odprtih več manj-
ših projektov. V tem manda-
tu si želimo, da bi obnovili 
in restavrirali Plečnikovo 
stopnišče pri vstopu v Kranj. 
Želimo si tudi dobrega sode-
lovanja in pogovorov z 
mestno občino, da bi proble-
me na našem območju reše-
vali sprotno.

V tem mandatu si želimo 
dokončati obnovo doma kra-
jevne skupnosti, ki je bil po-
škodovan v požaru. To po-
meni sanacijo kurilnice, 
strehe. Če bo vse lepo pote-
kalo, upam, da bomo v tem 
mandatu v Čirčah dobili tudi 
kanalizacijo, v Iskrškem na-
selju pa tudi optično omrež-
je. Če nam vse to uspe, 
bomo zelo zadovoljni.

V KS Golnik imamo več 
problemov. Vrtec Ostržek 
je v lasti občine, ne pa tudi 
zemljišče. Urediti je treba 
parcelacijo in etažiranje 
krajevnega doma, za kar ča-
kamo na sodni epilog. Na-
dejamo se tudi nadaljevanja 
urejanja športnega parka 
Tivoli, ki je v letu 2020 pre-
šel v last Mestne občine 
Kranj.

V tem mandatu si bomo v 
KS Gorenja Sava predvsem 
prizadevali, da pridemo do 
svojih prostorov. Želimo si 
tudi postavitev otroškega 
igrišča in mini košarkarske-
ga igrišča, kar tudi pogreša-
mo. Seveda nam je po-
membna tudi ureditev 
vodovoda in kanalizacije 
proti Besnici ter ureditev 
vodnjaka na klancu.

V KS Goriče si želimo ure-
diti najbolj dotrajane ceste, 
nadaljevati polaganje elek-
trike v tla po vsej KS. Priza-
devali si bomo za celostno 
ureditev infrastrukture, po-
ložitev optike, kjer še manj-
ka. Okrepiti želimo sodelo-
vanje s krajani, zanje 
organizirati družabne prire-
ditve in uresničiti čim več 
njihovih želja.

V KS Hrastje imamo kar ne-
kaj problemov, za katere bi 
lahko rekli, da so večplastni, 
segajo pa že v zgodovino. 
Upamo, da bomo v tem štiri-
letnem mandatu rešili več 
manjših zadev, še vedno  
pa ostajata primarna cilja 
izgrad nja kanalizacijskega 
omrežja skozi naselje in ob-
nova ceste proti Agromeha-
niki s kolesarsko stezo.

Najbolj nas pesti pomanjka-
nje parkirnih mest, zato si 
želimo ureditve nekdanje tr-
žnice v parkirišče, če bi bilo 
le mogoče s podzemno gara-
žo, in vzpostaviti red na 
ostalih parkiriščih. Urediti 
oziroma prestaviti je treba 
tudi odjemna mesta za od-
padke, umakniti preštevilne 
količke po naselju, razmiš-
ljamo tudi o pasjem parku.

Že dalj časa si prizadevamo 
za sanacijo ceste od Straži-
šča do Planice, ki je na veli-
ko mestih posedena in ne-
varna. Jošt je glavna 
izletniška točka Kranja, želi-
mo si celostne ureditve pro-
metnega režima in spreha-
jalnih poti za obiskovalce. 
Prizadevali si bomo tudi za 
bolj povezano skupnost in 
več dogodkov za krajane.

V KS Kokrica si želimo tudi 
v tem mandatu dati pouda-
rek na čim boljše sodelova-
nje z lokalnimi društvi in jih 
še bolj vključiti v dogajanje v 
KS. V prejšnjem mandatu je 
bila dokončana kanalizacija 
tudi na Mlaki, ostalo je še 
nekaj cest, ki jih je treba ure-
diti. Delovali bomo tudi v 
zvezi z novim naseljem na 
robu Udinboršta.

Letos bomo izvedli energet-
sko sanacijo vrtca v Mavči-
čah, kjer si želimo tudi dva 
dodatna oddelka. Zelo po-
membno je nadaljevanje 
tretje faze ceste Mavčiče–La-
bore skozi Jamo. Pričakuje-
mo začetek aktivnosti za 
novo dvorano Simona Jenka, 
radi pa bi postavili vsaj eno 
otroško igrišče, a nimamo 
zemljišča.

V KS Orehek - Drulovka 
imamo v načrtu predvsem 
ureditev vaškega središča, ki 
bi ga radi postavili ob Osnov-
ni šoli Orehek, ker se nam 
zdi, da je to srce naše krajev-
ne skupnosti. Sicer pa si že-
limo sprotno reševanje na-
ših problemov, civilnih 
iniciativ, Zarice, tudi prosto-
rov krajevne skupnosti in 
tako naprej.

V KS Planina si želimo pred-
vsem celostno pristopiti  
k reševanju parkirnih pro-
storov, med prioritetami je 
tu di izboljšanje interak cije  
med krajani in krajevno 
skupnostjo, predvsem mla-
do populacijo bomo skušali 
nagovarjati po spletu. Med 
najpomembnejše cilje sodi 
tudi obnova športnih parkov 
na našem območju.

V tem štiriletnem mandatu 
si bomo prizadevali ugoditi 
čim več željam oziroma po-
budam krajanov KS Podbli-
ca. Za nami je ravno uredi-
tev gasilskega doma, 
pridobili smo nove prostore 
krajevne skupnosti, tako da 
večjih projektov nimamo v 
načrtu. So pa aktualne teko-
če zadeve, v prvi vrsti obno-
vitev nekaterih cest.

V tem mandatu je naš naj-
večji interes obnova ceste 
Predoslje–Suha, ki je malo 
obstala, priklopiti Suho tudi 
na kanalizacijsko omrežje, 
medtem ko se optično 
omrežje v vasi že dograjuje. 
Skrbeli bomo za redno 
vzdrževanje obeh pokopali-
šč, kulturnega doma v Pre-
dosljah in ostale infrastruk-
ture, ki nam je ostala.

Predsedniki krajevnih skupnosti

Primož Bavdek, KS Besnica 
/ Foto: Tina Dokl

Martina Prusnik, KS Britof  
/ Foto: Tina Dokl

Marko Ramljak, KS Golnik  
/ Foto: Tina Dokl

Dominik Ovniček, KS 
Hrastje / Foto: Tina Dokl

Matej Sušnik, KS Kokrica  
/ Foto: Tina Dokl

Tony Del Fabro, KS Planina 
/ Foto: Tina Dokl

Matej Dolenc, KS Bitnje  
/ Foto: Tina Dokl

Anže Šinkovec, KS Kranj 
Center / Foto: Tina Dokl

Roman Perne, KS Gorenja 
Sava / Foto: Tina Dokl

Sonja Mašič, KS Huje  
/ Foto: Tina Dokl

Marjan Tušar, KS Mavčiče  
/ Foto: Tina Dokl

Vitomir Tomažič, KS 
Podblica / Foto: Tina Dokl

Slavko Kancilija, KS Bratov 
Smuk / Foto: Tina Dokl

Nuša Kalan, KS Čirče  
/ Foto: Tina Dokl

Gregor Grašič, KS Goriče  
/ Foto: Tina Dokl

Jaka Kregar, KS Jošt  
/ Foto: Tina Dokl

Anže Tršan, KS Orehek - 
Drulovka / Foto: Tina Dokl

Gašper Žbogar, KS 
Predoslje / Foto: Tina Dokl
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V tem mandatu si želimo 
ponovno oživiti Primskovo, 
ker se nam zdi, da nismo 
več tako povezani, kot smo 
bili. Nujna so dela v domu 
krajanov, ki ima zelo lepo, a 
dotrajano dvorano, vključno 
z električnimi instalacijami. 
Z občino se tudi pogovarja
mo, da bi še v tem mandatu 
izvedli tudi energetsko sana
cijo objekta.

V Stražišču imamo v načrtu 
ureditev kolesarskih poti in 
nekaterih cest. Več poudar
ka želimo dati kulturnim de
javnostim v Šmartinskem 
domu, na katerem bi tudi 
radi izvedli energetsko sana
cijo. Aktivnosti potekajo tudi 
za zagotovitev še varnejših 
poti v šolo za naše otroke, 
med drugim tudi za vzposta
vitev novih enosmernih ulic.

Skupaj z mnogimi prosto
voljci se trudimo ohranjati 
osnovno poslanstvo skup
nosti. Posebno pozornost 
posvečamo otrokom in mla
dini ter starejšim. Pričakuje
mo, da bomo končno lahko 
uporabljali naš Dom KS in 
se bo obnova igrišča kmalu 
končala. Želimo si več uskla
jenih aktivnosti z mestno 
upravo in drugimi KS.

V Krajevni skupnosti Te
netiše nas najbolj pesti raz
li ka med mestnimi in  
pri mestnimi krajevnimi 
skupnostmi. Želimo si so
razmernega razvoja, da po
deželje za mestom ne bi za
ostajalo. Naša največja 
potreba je trenutno izgra
dnja kanalizacijskega siste
ma v vasi Tenetiše in tudi 
njenem zaledju.

V Krajevni skupnosti Trste
nik imamo v načrtih nov 
vrtec in prestavitev gasil
skega doma, ob tem tudi 
rušenje enega objekta, ki je 
bil zgrajen na črno. To 
nam je najpomembneje, in 
če nam to v tem štiriletnem 
mandatu tudi uspe realizi
rati, potem mislim, da lah
ko vsi skupaj rečemo, da 
smo zmagali.

V KS Vodovodni stolp je 
trenutno zagotovo največji 
problem pomanjkanje par
kirnih mest. Zelo moteča je 
tudi problematika nepobi
ranja pasjih iztrebkov. Pre
cej je tudi uničenih cestišč, 
na kar prav tako opozarja
mo mestno občino. Priza
devali si bomo tudi za večjo 
vključenost krajanov v ak
tivnosti KS.

Na območju KS Zlato polje 
imamo precej infrastruktur
nih problemov, tako da si v 
vsakem mandatu za prioriteto 
postavimo dva ali tri in ju po
skušamo rešiti. Med ključne 
projekte sodijo nadaljevanje 
vzpostavljanja modre cone na 
parkirnih mestih, kjer je še 
ni, prenova Gradnikove ulice 
in še nekaterih drugih infra
strukturnih zadev.

V tem mandatu smo si v KS 
Žabnica za cilj postavili 
predvsem ureditev glavne 
prometnice skozi vas, torej 
ceste Kranj–Škofja Loka: 
poskrbeti za varnost, sema
for in ureditev postajališč. 
Želimo si tudi omejiti pro
met skozi t. i. spodnjo Žab
nico, kjer je veliko prometa 
zaradi industrijske cone, ki 
nastaja na Trati.

Andreja Kert, KS Primskovo 
/ Foto: Tina Dokl

Jure Šprajc, KS Stražišče  
/ Foto: Tina Dokl

Tomaž Sajovic, KS Struževo 
/ Foto: Tina Dokl

Robert Bertoncelj, KS 
Trstenik / Foto: Tina Dokl

Gorazd Copek, KS Zlato 
polje / Foto: Tina Dokl

Anton Drakslar, KS 
Tenetiše / Foto: Tina Dokl

Maja Mohar, KS Vodovodni 
stolp / Foto: Tina Dokl

Andrej Šifrer, KS Žabnica  
/ Foto: Tina Dokl

Kranj – V Kranju je bila v za
četku marca na obisku dele
gacija ameriškega mesta Co
lorado Springs, ki jo je vodil 
tamkajšnji župan John 

Suthers. Mesti sta sicer spora
zum o pobratenju sklenili 
lani, priložnosti za sodelova
nje pa vidita predvsem na po
dročju gospodarstva in športa.
Ameriški gostje so si med 
obiskom poleg športne infra

strukture v Kranju ogledali 
tudi Kovačnico, kjer so jim 
svoje izdelke predstavili mla
di kranjski podjetniki. Sreča
li so se tudi z ameriško vele
poslanico, obiskali podjetja 
Goodyear, Iskraemeco in 3fs 

ter Gimnazijo Franceta Pre
šerna. Njeni dijaki in dijaki
nje so namreč lani sodelovali 
v programu Young Champi
on Ambassador, ki je bil prvi 
skupni projekt med mesto
ma, in tudi tokrat so jih 
kranjski srednješolci navdu
šili s predstavitvijo dosežkov.
Kranjski gostitelji so ameri
ški delegaciji predstavili tudi 
Ljubljano, Obalo in Bled, 
ogledali pa so si tudi tekmo 
v smučarskih skokih na nor
dijskem prvenstvu v Planici.
»Med obiskom so vzniknile 
nove ideje za povezovanje 
med mestoma, tako da se v 
bližnji prihodnosti najverje
tneje obeta nadgradnja sode
lovanja in utrjevanje medna
rodnih vezi s tem ameriškim 
mestom, v katerem je med 
drugim tudi sedež ameriške
ga olimpijskega in paralim
pijskega komiteja,« so po 
končanem obisku sporočili z 
Mestne občine Kranj.

Simon Šubic

Obisk iz Colorado Springsa

Na podlagi 4. člena Odloka o priznanjih v Mestni občini Kranj  
(Uradni list RS št. 38/12, 15/13 in 105/21) Komisija za nagrade in 
priznanja Mestnega sveta Mestne občine Kranj

objavlja

RAZPIS
ZA PRIZNANJA MESTNE OBČINE KRANJ  

za leto 2023

Priznanja Mestne občine Kranj so:
1.   Častni občan – naziv častni občan Mestne občine Kranj se 

podeljuje fizičnim osebam, ki so z izredno pomembnim de-
lovanjem ali stvaritvami prispevali k ugledu in napredku ob-
čine, širše družbene skupnosti ali vsega človeštva.

2.   Nagrada Mestne občine Kranj se podeljuje občanom,  
skupinam občanov, ustanovam in društvom, krajevnim 
skupnostim, gospodarskim subjektom, združenjem in jav-
nim zavodom na območju Mestne občine Kranj, z območja 
drugih občin pa le, če so njihovi uspehi pri delu oziroma de-
janja pomembna za območje Mestne občine Kranj. 

3.   Listine o priznanju Mestne občine Kranj se podeljujejo ob-
čanom, skupinam občanov, pravnim osebam javnega in za-
sebnega prava ter združenjem na območju Mestne občine 
Kranj. Listina o priznanju Mestne občine Kranj se podeljuje 
za posebne dosežke posameznika ali izredne uspehe skupi-
ne pri delu v korist družbene skupnosti, na področju špor-
tnega, kulturnega, znanstveno-raziskovalnega, okolje-
varstvenega in humanitarnega udejstvovanja, pri reševanju 
človeških življenj in preprečevanju nastanka škode na pre-
moženju in odpravi njenih posledic.

4.   Velike plakete Mestne občine Kranj se podeljujejo obča-
nom, skupinam občanov, ustanovam in društvom, krajev-
nim skupnostim, gospodarskim subjektom, združenjem in 
javnim zavodom, ki s posebnimi delovnimi prizadevanji in 
uspehi v daljšem časovnem obdobju prispevajo h kakovos-
tnejšemu življenju, blaginji, ugledu in razvoju Mestne obči-
ne Kranj, ter za dosežke na športnem in znanstveno-razisko-
valnem področju.

5.   Velika Prešernova plaketa se podeljuje občanom, skupi-
nam občanov, ustanovam in društvom, krajevnim skupno-
stim, gospodarskim subjektom, združenjem in javnim zavo-
dom za uspešno delovanje na kulturno-umetniškem 
področju.

Pobude za podelitev priznanj lahko dajo župan in člani Mestne-
ga sveta Mestne občine Kranj, politične stranke, ustanove, 
društva, gospodarski subjekti, javni zavodi, združenja in krajev-
ne skupnosti ter vsaka polnoletna fizična oseba, in sicer na ob-
razcu, ki je objavljen na spletni strani Mestne občine Kranj na 
povezavi http://www.kranj.si/KRANJ_SI,,mestna_obcina/javni_
razpisi_in_narocila/aktualno.
Pobude morajo biti odposlane s priporočeno pošiljko na naslov: 
Mestna občina Kranj, Komisija za nagrade in priznanja, Sloven-
ski trg 1, 4000 Kranj, ali oddane osebno v zaprti kuverti v času 
uradnih ur v sprejemni pisarni Mestne občine Kranj najkasneje 
do vključno 12. 5. 2023 s pripisom: »NE ODPIRAJ, RAZPIS ZA 
PRIZNANJA 2023«.
Pobudnik ne more predlagati sebe za priznanje.
Komisija obravnava le popolne in pravočasno vložene vloge. 
Vsaka vloga mora dospeti v svoji kuverti.
Komisija na sejah obravnava podane pobude za podelitev pri-
znanj in ugotavlja, ali so v njih izkazane zasluge za podelitev 
katerega izmed priznanj. Na podlagi ocene pomembnosti 
uspehov in zaslug nato oblikuje predloge sklepov z obrazloži-
tvami, ki jih da v obravnavo in sprejem Mestnemu svetu 
Mestne občine Kranj.
Občanom se priznanja praviloma podelijo največ dvakrat, ven-
dar naslednjič šele po preteku petih let od prve podelitve. 
Komisija lahko za posameznega predlaganega prejemnika pri-
znanj spremeni predlagano vrsto priznanja.
Pri prejetih pobudah za prejemnike priznanj, ki so že prejeli eno 
od priznanj, komisija ugotavlja nove zasluge, dosežene po po-
delitvi predhodnega priznanja, ki so povod za ponovno predla-
gano enako ali druge vrste priznanje. V obrazložitvah teh pobud 
morajo biti poleg kratkega prikaza prejšnjih zaslug posebej in 
natančno navedene nove zasluge, dosežene po podelitvi zad-
njega priznanja in so pogoj za ponovno pobudo.
Če niso izkazane zasluge za podelitev katerega izmed priznanj 
ali če obstajajo utemeljeni zadržki, komisija sprejme sklep o za-
vrnitvi pobude in o tem obvesti predlagatelja.
Dodatna pojasnila v zvezi z razpisom dobite na Mestni občini 
Kranj pri Mileni Bohinc, po telefonu (04) 23 73 119 ali po elek-
tronski pošti milena.bohinc@kranj.si.
Priznanja bodo podeljena na slavnostni akademiji ob prazniku 
Mestne občine Kranj.

Številka: 094-1/2023-1-401102
Datum: 6. 3. 2023

 Ana Pavlovski
 Predsednica Komisije za nagrade in priznanja

Kultura nas bogati, povezuje in združuje.
Iskrene čestitke ob kulturnem prazniku.

Matjaž Rakovec, župan
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Delegacija Colorado Springsa na obisku v kranjski Kovačnici / Foto: MOK
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Kranj – Na Savski cesti v 
Kranju izvajajo prvo fazo 
gradnje opornega zidu. 
Okoli 700 tisoč evrov vre
dna gradnja bo trajala pred
vidoma do konca letošnjega 
avgusta. Zaradi del je 
vzpostavljena polovična za
pora ceste, promet poteka 
izmenično enosmerno ob 
pomoči semaforjev.
Izvajalec Euro grad gradi 
oporni zid v dolžini 120 me
trov in višini do največ 5,5 
metra. V prvi fazi dela pote
kajo ob objektu Mega Cen
ter Kranj, v drugi fazi pa 
bodo še na preostalem delu 
tega kraka Savske ceste. 
Največja pridobitev te inve
sticije bo poleg utrjene bre
žine širša cesta. Širina vo
zišča bo namreč namesto 

sedanjih 4,5 oziroma 5 me
trov znašala 6,5 metra. V 
zid bodo vgradili nekaj 

manj kot 800 kubičnih me
trov betona in 50 ton arma
ture, za zagotovitev stabil

nosti brežine pa nabrizgali 
beton (torkret) na 1500 kva
dratnih metrih površine.

Simon Šubic

Poleg izgradnje opornega zidu bodo Savsko cesto na tem delu tudi razširili. / Foto: Gorazd Kavčič

Kranj – Mestna občina Kranj 
(MOK) je bila v okviru dvole
tnega programa Pilot Cities, 
ki ga financira Evropska unija 
in je del misije 100 podnebno 
nevtralnih in pametnih mest, 
izbrana za testiranje in izvaja
nje inovativnih pristopov za 
razogljičenje mesta.

Konzorcij, MOK je vodilni 
partner, v njem pa so še Me
stna občina Ljubljana, Me
stna občina Velenje, Inštitut 
Jožef Stefan in Envirodual, 
bo z 52 pilotnimi mesti dve 
leti del programa NetZero
Cities z imenom Pilot Cities. 
V tem času bodo v izbranih 
mestih testirali različne ino
vativne pristope na področ

jih, na katerih prihaja do 
največjih emisij toplo
grednih plinov.
V času trajanja pilotnega 
projekta bodo izvajali širok 
nabor aktivnosti s področja 
mobilnosti, vključno z ra
zvojem aplikacije MaaS in 
optimizacijo javnega potni
škega prometa, so pojasnili 
na občini. Aktivnosti bodo 

spremljale tudi informacij
ske kampanje in aktivno 
vključevanje meščanov.
»Program Pilot Cities je pri
ložnost za povezovanje, iz
menjavo izkušenj z drugimi 
mesti in prenos dobrih pra
ks. Končni cilj aktivnosti je 
pospešen prehod mest k pod
nebni nevtralnosti po vsej 
Evropi,« poudarjajo na MOK.

Simon Šubic

Vprašanje: Prometna 
signalizacija
Prosim za dopolnitev pro
metne signalizacije na Je
zerski cesti. Obstoječa na
mreč trenutno prepoveduje 
zavijanje desno, z druge 
strani pa levo na Ručigajevo 
cesto za vsa vozila. Signali
zacija na Ručigajevi cesti 
dopušča promet kolesarjev 
tudi v smeri Ceste Staneta 
Žagarja, zato je treba znako
ma na Jezerski cesti dodati 
dopolnilno tablo »razen za 
kolesarje«. Enaka situacija 
je nekaj metrov stran na kri
žišču Jezerske ceste z Za
družno ulico.

Odgovor mestne uprave
Zahvaljujemo se vam za 
poslano pobudo. Opravili 
bomo ogled na terenu in 
glede na ugotovitve po po
trebi ustrezno dopolnili si
gnalizacijo.

Vprašanje: Parkirišče za 
invalide
Sem težje pokreten in 
večkrat moram k zo
bozdravniku na Zobni po
likliniki Kranj, zato predla
gam Krajevni skupnosti 
Zlato polje, kamor tudi spa
dam, ureditev parkirnega 
prostora za invalida pred 
polikliniko. Odvisen sem 
od prevoza druge osebe in 
je tudi samo odlaganje pred 
kliniko nerodno, ker mora 
ustaviti na cesti, ki je tudi 
zelo prometna.

Odgovor mestne uprave
Parkirno mesto za invalide 
je od vhoda v Zobno polikli
niko ZD Kranj oddaljeno 40 
metrov. Bližje drugega par
kirnega mesta žal ni mogoče 
vzpostaviti, ker ob cesti ni 
prostora, saj tam poteka dvo
smerni promet.

Vprašanje: Kopičenje 
odpadkov
Prihajam iz okolice Čirč. 
Vsak dan se z avtobusom vo
zim v Ljubljano in nazaj do
mov, na avtobus pa vstopim 
na avtobusni postaji Kranj 
Stolpnice. Na poti grem 
mimo t. i. stare mlekarske 
šole oz. na območju 
Smledniške ceste 4. Ena 
stavba je sicer poseljena, 
druga pa razpada in naj bi 
bila zagrajena. Pred to nepo
seljeno stavbo zadnje čase 
opažam, da se nabirajo kupi 
smeti – od majhnih lončkov 
in plastičnih vrečk do velikih 
vreč in odpadnih kuhinjskih 
omar. Za te kupe smeti nih
če še ni poskrbel, stojijo pa 
tam že več kot mesec dni. To 
po nepotrebnem onesnažuje 
okolje in naš prelepi Kranj. 
Te smeti je treba odpeljati, 
zato bi vas prosila, da vi po
skrbite za to zadevo ali pa 
me usmerite na oddelek na 
komunali, kjer jih lahko ob
vestim o tem problemu.

Odgovor mestne uprave
Zahvaljujemo se za vašo 
skrb za dobrobit okolja in 
pripravljenost, da se razme
re izboljšajo. Pojasnjujemo 

pa, da gre za zemljišče, ki ni 
v lasti Mestne občine Kranj, 
ampak v zasebni lasti, kar 
pomeni, da nimamo pristoj
nosti za čiščenje na tem ob
močju. Na zemljišču pri 
nekdanji mlekarski šoli, ka
kor opažamo, se ves čas ko
pičijo raznovrstni odpadki in 
medobčinska inšpekcija je 
tukaj že naredila ogled, na
zadnje avgusta lani. Ker pa 
gre, kot že navedeno, za za
sebno zemljišče, so zadevo 
odstopili v reševanje Inšpek
toratu Republike Slovenije 
za okolje in prostor, Območ
na enota Kranj (Slovenski 
trg 1, 4000 Kranj, T: 04 231 
95 85; epošta: irsop.oekr@
gov.si). Svetujemo vam, da 
se tudi sami obrnete nepos
redno nanje.

Vprašanje: Informacijske 
table
Na cesti Staneta žagarja, na 
križišču za črpalko OMV, je 
še vedno tabla Domača vas, 
ki je že dolgo ni. Pred Delav
skim mostom v smeri proti 
Škofji Loki sta dve tabli, ki 
označujeta Delavski most. 
Ena je nova, druga pa še iz 
časa, ko je bil most zgrajen. 
Ta stara tabla je mogoče za
nimiva za muzej, če bodo 
kdaj pripravljali razstavo o 
delavstvu v Kranju. Verjetno 
je po Kranju še več nepo
trebnih tabel.

Odgovor mestne uprave
Najlepša hvala za vaše ob
vestilo. Potrudili se bomo, 
da table na omenjenih lo
kacijah odstranimo. Naj ob 
tem povemo še, da priprav
ljamo strokovne podlage za 
namen oglaševanja, s kate
rimi bomo določili lokacije, 
dovoljene za oglaševanje, 
obenem pa tudi nov odlok 
o oglaševanju, po katerem 
bo možno odstraniti vse 
nedovoljene objekte za 
oglaševanje.

Vprašanje: Javna 
razsvetljava
Menim, da je v naseljih, kjer 
ne gre za prometne ceste, 
javna razsvetljava postavlje
na preveč na gosto. To vodi v 
večjo porabo električne ener
gije in svetlobno onesnaže
nje. Ali razmišljate kaj v 
smeri racionalizacije?

Odgovor mestne uprave
Žal niste navedli točne loka
cije, da bi vam lahko na
tančneje odgovorili, zlasti 
glede zmanjšanja osvetlitve 
oziroma dimljenja. Kakor 
verjetno veste, smo pred ne
kaj leti pri vas zamenjali sta
ro razsvetljavo z bolj varčni
mi LEDsvetilkami, ki v 
nočnem času svetijo le s po
lovično močjo, kar prinaša 
še dodatni prihranek pri 
energiji, obenem pa je manj 
svetlobnega onesnaževanja. 
Smo pa lani krajevnim 
skupnostim poslali pobudo 
o predlogih za posamezne 
ulice, ki so slepe in niso pro
metne, da bi se v nočnem 
času luči ugašale, a žal ni 
bilo odziva.

Kotiček KrPovej

Kranj med testnimi mesti

Na delu Savske ceste ob Mega centru je zaradi gradnje opornega zidu polovična zapora ceste.

Gradijo oporni zid
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Odprto: 
pon. – pet.: 8h – 19h, sob.: 8h – 12h
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http://knjigarna.ognjisce.si
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Kranj se je kot aktualna 
evropska destinacija odlič-
nosti predstavljal na stojnici 
skupaj s Sevillo in Pafosom, 
aktualnima evropskima 
mestoma pametnega turiz-
ma. V ospredje je postavil 
trajnostne vsebine, kot so 
trajnostna mobilnost, kako-
vost pitne vode, skrb za na-
ravno in kulturno dediščino. 
Na berlinskem sejmu je 
postregel z najnovejšimi tu-
rističnimi produkti in po-
nudbo destinacije. Trajno-
stne prakse v turističnem 
sektorju prihajajo vedno bolj 
v ospredje. Obiskovalci 
kranjske stojnice so bili nav-
dušeni nad Informacijskim 
centrom SOS proteus ter ka-
njonom Kokre, ki leži na 
robu starega mestnega je-
dra. Sejma sta se udeležila 
tudi direktor Zavoda za turi-
zem in kulturo Kranj Kle-
men Malovrh in župan 
Mestne občine Kranj Matjaž 

Rakovec, ki mu je vodja 
predstavništva Evropske ko-
misije v Nemčiji Jörg Wo-
jahn uradno predal nagrado 
evropska destinacija odlič-
nosti 2023.
»Po dveh letih in pol končno 
ponovno potekajo mednaro-
dna turistična srečanja v 
živo. ITB Berlin je največji 

turistični sejem, kjer se sre-
čamo kolegi iz vseh turistič-
nih panog in z vsega sveta. 
Izmenjujejo se dobre pra-
kse, sklepajo se posli, gradi-
jo se nova poslovna prijatelj-
stva. Vesel sem, da se tudi 
Kranj predstavlja na tem 
sejmu. Naziv evropska de-
stinacija odličnosti 2023 

močno pripomore k zani-
manju, ki ga poslovni gostje 
sejma namenjajo naši desti-
naciji. Tako promocija na 
sejmu kot naziv EDEN 2023 
so za Kranj velika priložnost 
za povečanje turističnega 
obiska v destinaciji,« je po-
vedal direktor ZTKK Kle-
men Malovrh.

»Veseli nas, da so naša traj-
nostna prizadevanja opaže-
na in skušali bomo pri tem 
motivirati tudi druge. Nagra-
da je rezultat odličnega so-
delovanja in povezovanja 
med občino, Zavodom za tu-
rizem in kulturo Kranj kot 
tudi drugimi deležniki, ki 
sodelujejo pri trajnostnem 
razvoju v mestu. Zelo po-
membna je tudi podpora ob-
čanov, za kar se jim zahva-
ljujem. Evropska komisija je 
lani Kranj izbrala v misijo 
100 podnebno nevtralnih in 
pametnih mest do leta 2030, 
na kar smo zelo ponosni, na-
ziv evropska destinacija 
odličnosti pa Kranju odpira 
nove priložnosti na področju 
turizma,« je dejal župan Ma-
tjaž Rakovec.
Stojnico evropske destinaci-
je odličnosti, ki si je delila 
halo s skandinavskimi in 
baltskimi državami, Islandi-
jo, Irsko in Veliko Britanijo, 
je obiskala tudi slovenska ve-
leposlanica v Nemčiji dr. 
Ana Polak Petrič. Župan in 

direktor ZTKK pa sta si ogle-
dala tudi razstavni prostor 
Slovenske turistične organi-
zacije, kjer sta se sestala z di-
rektorico Majo Pak.
ITB Berlin je letos potekal 
pod sloganom Odprti za 
spremembe. V treh dneh se 
ga je udeležilo približno 
90.000 udeležencev iz več 
kot 180 držav ter okoli 5500 
razstavljavcev iz 161 držav. 
Pritegnil je tudi precej po-
zornosti medijev in popotni-
ških blogerjev ter uglednih 
mednarodnih političnih 
osebnosti. Vedno znova se 
kaže, da je osebni stik v tu-
rizmu ključnega pomena, da 
srečanja iz oči v oči prinaša-
jo uspešnejša poslovna pove-
zovanja in predvsem da je 
želja ljudi po potovanjih in 
popotniških raziskovanjih 
kljub zahtevnim razmeram 
na trgu velika.
Kranju se tako odpirajo nove 
priložnosti na področju tu-
rizma, predvsem pa raste 
prepoznavnost destinacije 
na tujih trgih.

Kranj se je letos prvič predstavil na največjem mednarodnem turističnem sejmu na svetu ITB Berlin. Sejma se je udeležil na povabilo Evropske komisije, 
in sicer kot prejemnik naziva evropska destinacija odličnosti 2023.

S trajnostnimi praksami na tuje trge

Manca Strugar, 
Mojca Finc

Dober primer je krajevna 
skupnost Kokrica, kjer lokal-
no turistično društvo nekaj-
krat letno organizira priredi-
tve, o katerih se širi dober 
glas dlje kot le do sosednih 
vasi. V tem delu Kranja je 
najti tudi nekaj naravnih 
znamenitosti in zanimivih 

zgodb, za katere verjamem, 
da jih Kranjčani premalo 
poznamo, a so dovolj zani-
mive, da jih na Zavodu za 
turizem in kulturo Kranj vk-
ljučujemo v celostno promo-
cijo destinacije.
V aprilu bosta na Kokrici dva 
dogodka. Sekanje pirhov 
(10. aprila med 9. in 12. uro 
pred trgovino Mercator) je 
dogodek, ki obuja stare ljud-

ske običaje. V starih časih so 
pri igri sekanja pirhov sode-
lovali tako otroci kot odrasli. 
Igra je potekala v času veli-
ke noči in je bila priljublje-
na predvsem pri tistih, ki 
niso imeli dovolj denarja in 
so na ta način tekmovali za 
velikonočne pirhe. TD Kok-
rica ta običaj vsako leto obu-
ja na prijeten in zabaven 

način. Odrasli bodo lahko 
tekmovali v sekanju pirhov 
in zbijanju pirhov s krivo 
palico, otroci pa še v valica-
nju po perivniku, valicanju 
po grabljah in risanju pir-
hov. Tekmovanju se lahko 
priključite samostojno ali v 
ekipi, najboljše čakajo lepe 
nagrade.
Če imate raje kulturno-za-
bavne prireditve, pa se ude-

ležite Diha pomladi (20. 
aprila ob 17. uri v dvorani 
Doma krajanov Kokrica). 
Gre za zdaj že tradicionalno 
glasbeno prireditev, ki v 
ospredje postavlja igralski in 
glasbeni program lokalnih 
institucij in kulturno-ustvar-
jalnih skupin, k sodelovanju 
pa vedno povabijo še koga. 
Tokrat bodo glavne zvezde 
učenci Glasbene šole Kranj 
in Osnovne šole Franceta 
Prešerna – Podružnična šola 
Kokrica. Če bo dan dovolj 
lep, lahko obisk Kokrice po-
daljšate s sprehodom po 
Udin borštu, gozdnatem 
krajinskem parku, ki se odli-
kuje s celo vrsto dragocenos-
ti naravne in kulturne dediš-
čine. Na poti ne boste mogli 
zgrešiti krožišča, na katerem 
stoji kip mamuta, katerega 
avtor je zdaj že pokojni lo-
kalni umetnik Jože Volarič.
In zakaj mamut? Leta 1953 
so v enem izmed bližnjih je-
zerc pri Bobovku našli ma-
mutovo okostje. To je bil le 
eden izmed razlogov, da so 
bila jezerca pozneje razgla-
šena za naravno znameni-
tost. Poleg paleontoloških in 
ornitoloških posebnosti je-
zerc je zanimiva še zgodba o 
njihovem nastanku in o zd-
ravilnosti tamkajšnje gline, 
privlačijo tišina, mir in zele-
nje, ki obiskovalcem ponuja-
jo prijetne trenutke v naravi.
Vse to vem ne le zato, ker 

sem direktor ZTKK, pač pa 
tudi zato, ker sem prvotno 
domačin iz Kokrice, v svoji 
rani mladosti sem vse te ko-
tičke pretaknil po dolgem in 
počez. Kot direktor ZTKK 
zato svojo pozornost med 
drugim usmerjam tudi gra-
jenju mostu med urbanim 
središčem ter zelenim pode-
željem. Kokrica ni naša edi-
na krajevna skupnost, ki se 
lahko pohvali z zanimivimi 

zgodbami in dobro turistič-
no ponudbo.
Povezovanje med okoliškimi 
mikrodestinacijami in mes-
tom je sicer nujno za celos-
ten turističen razvoj Mestne 
občine Kranj, a poteka poča-
si. Če ta trenutek ZTKK lah-
ko ponudi sodelovanje le v 
smislu mreženja s ponudniki 
in promocije njihove ponud-
be ter podpore dogodkom, se 
zdaj že posvečamo temu, da 

bomo skupaj lahko gradili 
manjše turistične produkte 
in drobno infrastrukturno 
opremo. Nadaljnji koraki so 
skupni razvoj doživetij in 
prodajnih produktov ter ure-
janje ključne infrastrukture. 
Ko nam bo uspelo povezati 
produkte mestnega turizma 
in zelenega mestnega zaled-
ja, bo to velika zmaga za de-
stinacijo in dodana vrednost 
za obiskovalce.

Kranj svojo prepoznavnost in produkte gradi na urbani identiteti. A povezanost mesta in zelenega podeželskega zaledja je ena naših pomembnejših 
razlikovalnih in konkurenčnih prednosti.

Tokrat pa povabim na Kokrico

Klemen Malovrh

Zbijanje pirhov s krivo palico na Kokrici / Foto: Tina Dokl

Klemen Malovrh, direktor ZTKK / Foto: fotoarhiv ZTKK

Kranjska stojnica si je delila razstavni prostor Evropske komisije skupaj s Sevillo in 
Pafosom, evropskima mestoma pametnega turizma 2023. / Foto: fotoarhiv ZTKK
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O ustanovitvi zavoda sta 
razmišljala že vse od štu-
dentskih let in jo leta 2015 
tudi uresničila. V sklopu 
zavoda izvajata različne izo-
braževalne dejavnosti, kot 
so predavanja, delavnice v 
naravi in daljši tečaji, pri 
katerih udeleženci rastline 
prepoznavajo v naravi in se 
učijo o njihovi zdravilnosti, 
užitnost in morebitni stru-
penosti. Andreja in Luka 
pri vseh svojih dejavnostih 
dajeta velik poudarek ekolo-
giji in naravovarstvu. Pravi-
ta, da se pravi nabiralec 
vedno obnaša trajnostno in 
je spoštljiv do narave. Sku-
paj s Fakulteto za zdra-
vstvene vede v Novem mes-
tu, Vzgojno-izobraževalnim 
zavodom Višnja Gora in  
zeliščarsko usmerjenimi 
kmetijami razvijata tera-
pevtske in socialnovarstve-
ne dejavnosti na kmetijah 
ter povezujeta zeliščarstvo 
in medicino.

Ko ju povprašam, ali res 
drži, da za vsako bolezen 
raste rožica, mi odgovorita: 
»Rastline in tudi glive so 
prava zakladnica zdravilnih 

učinkovin, ki jih dobro pod-
kovan strokovnjak lahko s 
pridom uporabi pri lajšanju 
najrazličnejših tegob telesa 
in duše. Tega se dobro zave-

dava, zato poleg izobraže-
vanj v okviru zavoda ponu-
java tudi individualna 
fitoterapevtska zdravniška 
svetovanja, pri čemer zdru-

žujeva spoznanja uradne 
medicine in sodobnega, 
znanstveno podprtega 
zdravljenja s pripravki iz 
zdravilnih rastlin in gliv. 
Obravnave izvaja klinično 
usposobljen zdravnik in po-
tekajo v luči celostnega pri-
stopa, vključujoč spremem-
be življenjskega sloga«. 
Divje rastline so naše zveste 
spremljevalke že od nekdaj. 
Njihova uporaba se razteza 
od prehrane, zdravilstva, 
gradbeništva do uporabe v 
različnih ročnih spretnostih. 
Andreja in Luka ob vedno 
večji priljubljenosti nabiral-
ništva poudarita, da to upo-
rabnim botanikom nalaga 
obvezo, da ljudi izobražujejo 
o primernem odnosu do na-
rave in odgovornem nabira-
nju divjih rastlin in gob.
Ob omembi divjih rastlin in 
kulinarike sem zastrigla z 
ušesi in sogovornika prosi-
la, ali bi bila pripravljena 
deliti kakšen preprost re-
cept. Luka mi je z veseljem 
zaupal recept za baldrijano-
vo solato, ki ga lahko najde-
te v njegovi novi knjigi Sa-
monikle užitne in zdravilne 
rastline Slovenije. »Le ma-
lokdo ve, da mlade liste bal-
drijana, katerega korenine 
sicer uporabljamo za pri-
pravo pomirjevalnih pri-
pravkov, lahko dodajamo v 
juhe, namaze ali solate. 
Kdor jih bo pokusil, se bo z 
lastnimi brbončicami prep-
ričal, da je baldrijanov bliž-
nji sorodnik motovilcev,« 
glavno zvezdo recepta 

predstavi Luka. Za solato 
boste potrebovali: pol skle-
de mladih listov baldrijana, 
300 g kuhane čičerike ali fi-
žola, česen, olje in sol po 
okusu. Liste baldrijana na-
režemo, zmešamo s čičeri-
ko in začinimo. Lahko do-
damo še kuhano jajce. Voilà 
– preprosto kosilo je pri-
pravljeno!
Če živite v mestu in se spra-
šujete, kako priti do divjih 
rastlin, sogovornika pojasni-
ta: »Uporabne rastline poga-
njajo v parkih, drevoredih, 
na pripotjih in celo med tla-
kovci. Nekateri izvajajo v 
mestnih parkih celo delavni-
ce spoznavanja in nabiranja 
rastlin. Je pa treba biti pri 
nabiranju teh rastlin še po-
sebno previden, saj so ras-
tišča pogosto onesnažena. 
Mesta pri nas so na splošno 
majhna in precej zelena, po 
10–15 minutah hoda skoraj 
povsod prideš do primestnih 
travnikov, bajerjev ali gozda. 
Narava je vselej blizu in po-
nuja ne le uporabne rastline, 
temveč tudi oddih in mož-
nost za meditacijo.« Za vse, 
ki bi o divjih rastlinah radi 
izvedeli več oziroma bi radi 
nadgradili svoje znanje, An-
dreja in Luka skupaj s sode-
lavci v maju in juniju prip-
ravljata Tečaj nabiralništva 
in divje kulinarike, v sep-
tembru in oktobru pa Inten-
zivni tečaj fitoterapije za tis-
te z že nekaj medicinskega 
predznanja. Podrobnejši 
opis obeh tečajev najdete na 
spletni strani Divjega vrta.

Eva Pirnat

Andreja Papež Kristanc in Luka Kristanc / Foto: osebni arhiv Andreje Papež Kristanc in Luke Kristanca

Kranj – Dogodek je bil na-
menjen predstavitvi kakovo-
sti vode kranjskega vodovo-
dnega sistema širši in stro-
kovni javnosti ter kranjske-
mu turističnemu sektorju. 
Zavod za turizem in kulturo 
Kranj je na dogodku tudi 
uradno prejel certifikat 
Voda iz pipe, ki ga podelju-
je Zbornica komunalnega 
gospodarstva.
Na Turističnem vodnem 
dnevu je Zavod za turizem 
in kulturo Kranj uradno pos-
tal prejemnik certifikata 
Voda iz pipe, katerega na-
men je dvigniti zavest o ka-
kovosti pitne vode ter spod-
bujati dobre prakse s 
področja uporabe pitne 
vode, je povedal Iztok 
Rozman iz Zbornice komu-
nalnega gospodarstva. »Smo 
nosilci platinastega znaka 
Zelene sheme slovenskega 
turizma in naziva evropska 
destinacija odličnosti. Delo-
vati trajnostno sega tudi na 
področje odnosa do vode. K 
certifikatu smo pristopili, 
ker se zavedamo kakovosti 
naše vode in pomembnosti 
varčnega in skrbnega odno-

sa do nje. V turističnem sek-
torju poslovne partnerje na-
govarjamo k uporabi vode iz 
pipe, kakor to počnemo tudi 
sami. Hkrati promoviramo 
pitno vodo iz pipe tudi obi-
skovalcem mesta,« je ob pre-
vzemu certifikata povedal 
Klemen Malovrh.
Od kod v mestni občini 
Kranj pridobivamo vodo, 
kako poteka proces prečišče-
vanja in razkuževanja in 
kako se izvaja nadzor nad 
ustreznostjo pitne vode, so 
nam podrobno predstavili 
sodelavci Komunale Kranj. 
Poslušalcem so postregli 
tudi z zanimivostmi: v Kra-

nju na dan porabimo med 
pet in šest olimpijskih baze-
nov vode. Porabo svojega go-
spodinjstva si lahko podrob-
neje ogledate na spletnem 
portalu Komunale Kranj. Ob 
zaključku sta t. i. vodna 
someljeja Marko Gajić in 
Boštjan Jelovčan predstavila 
različne tipe vode in njihovo 
uporabo ter postregla z vod-
nim koktajlom, posutim z 
zlatimi lističi.
Glavno sporočilo dogodka, 
ki je potekal 20. marca v 
kranjski Kovačnici, pa se je 
glasilo: najbolj kakovostna 
in tudi najcenejša pitna voda 
v Sloveniji je voda iz pipe.

Kristina Bogataj, 
Manca StrugarV petek, 21. aprila, bo po vsej 

Sloveniji dan odprtih vrat 
slovenskih čebelarjev. Zavod 
za turizem in kulturo Kranj 
ter čebelarska društva iz 
Kranja vas vabijo, da podrob-
neje spoznate dejavnost dru-
štev v soboto, 22. aprila, na 
sobotni tržnici ob vodnjaku.
Na stojnicah boste lahko 
podrobneje spoznali priza-

devanje čebelarjev za dobro 
počutje čebel, na ogled bo 
oprema za čebelarje in pa-
nji. Vabljeni vsi, ki bi se 
radi priučili te dejavnosti, 
predvsem mladi, ki bi se 
pridružili  čebelarskim 
krožkom. Ob tem se boste 
lahko posladkali tudi z lo-
kalnim medom in medeni-
mi izdelki.
Ker imajo čebele danes ved-
no manj hrane v naravnem 

okolju, lahko zanje poskrbi-
te tudi sami, in sicer z zasa-
ditvijo medovitih rastlin, od-
loženo prvo košnjo trave in 
sajenjem avtohtonih rastlin. 
S tem namenom bomo mi-
moidočim delili medovite 
rastline, ki bodo krasile bal-
kone, okenske police in vrto-
ve ter čebelam omogočale 
nujno potrebno medičino in 
cvetni prah na cvetočih delih 
rastlin v poletnem času.

Urša Erjavc

Dan odprtih vrat 
slovenskih čebelarjev Ob svetovnem dnevu vode, ki ga zaznamujemo 22. marca, je Zavod za 

turizem in kulturo Kranj skupaj s Komunalo Kranj organiziral Turistični 
vodni dan.

Certifikat Voda iz pipe

Biologinja Andreja Papež Kristanc ter biolog, zdravnik in doktor toksikologije Luka Kristanc sta 
ustanovitelja Zavoda za uporabno botaniko Divji vrt.

Najbolj kakovostna in tudi najcenejša pitna voda 
v Sloveniji je voda iz pipe! / Foto: fotoarhiv ZTKK

Dejavnost čebelarskih društev lahko podrobneje spoznate 22. aprila na sobotni tržnici 
ob vodnjaku. / Foto: fotoarhiv ZTKK

Zavod za uporabno 
botaniko Divji vrt
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Dogodki od 1. do 30. aprila
Sobota, 1. april, ob 10.00, grad Khislstein
Sobotna ustvarjalna delavnica z Muzejčico
Sobota, 1. april, ob 11.00, Kranjska hiša
Brezplačen voden ogled Kranja
Sobota, 1. april, ob 11.00, OKC Krice Krace
Delavnica: Eko pod zeleno smreko
Sobota, 1. april, ob 21.00, KluBar
Koncert: Zmelkoow
Sobota, 1. april, ob 21.00, Trainstation Subart
Koncert: Širom
Nedelja, 2. april, ob 18.00, Gimnazija Kranj
Kultura: Predtekmovalni koncert dveh zborov
Ponedeljek, 3. april, ob 17.00, Mestna knjižnica Kranj
Delavnica: Gradimo, rušimo in postavljamo
Ponedeljek, 3. april, ob 17.00, Stolp Pungert
Pravljično ognjišče s Katko
Ponedeljek, 3. april, ob 17.00, Trainstation Subart
Delavnica: Lovilci sanj
Torek, 4. april, ob 16.00, Medgeneracijski center
Družabne igre in druženje
Torek, 4. april, ob 17.00, Mestna knjižnica Kranj
Delavnica: Od petlje do pentlje
TOREK, 4. april, ob 17.00,
Delavnica: PungART
Torek, 4. april, ob 17.00, Medgeneracijski center
Kulinarična delavnica za moške
Torek, 4. april, ob 18.00, Medgeneracijski center
Gledališče za odrasle
Torek, 4. april, ob 18.00, Mestna knjižnica Kranj
Miselne in družabne igre: igra go
Torek, 4. april, ob 19.00, Mestna knjižnica Kranj
Kultura: Z znanjem do zvezd
Sreda, 5. april, ob 9.00, Mestna knjižnica Kranj
Razgibajmo možgane s scrabblom
Sreda, 5. april, ob 16.00, Medgeneracijski center
Šport: Igranje šaha
Sreda, 5. april, ob 17.00, Mestna knjižnica Kranj
Kultura: Pravljična sredica
Sreda, 5. april, ob 17.00, Stolp Pungert
Delavnica: Pungertov Znanstived
Sreda, 5. april, ob 17.00, Galerija Kranjske hiše
Odprtje razstave v Galeriji KH – Fotografsko društvo 
Janeza Puharja
Sreda, 5. april, ob 17.00, Trainstation Subart
Delavnica: Hermit Psychedelic Trance Produkcija
Sreda, 5. april, ob 19.00, Mestna knjižnica Kranj
Literarno ozvezdje: David Zupančič
Četrtek, 6. april, ob 10.00, Stolp Pungert
Otroška: Ples s soncem
Četrtek, 6. april, ob 16.00, Medgeneracijski center
Delavnica: Čuječnost
Četrtek, 6. april, ob 17.00, Mestna knjižnica Kranj
Delavnica: Čarobni prsti
Četrtek, 6. april, ob 17.00, Trainstation Subart
Delavnica: Hermit Psychedelic Trance Produkcija
Četrtek, 6. april, ob 17.00, Trainstation Subart
Gibalno-plesne delavnice
Četrtek, 6. april, ob 19.00, Ullrichova hiša
Predavanje: Muzejski večer – 120 let od rojstva Elka Justina
Petek, 7. april, ob 10.00, Mestna knjižnica Kranj
Igralne urice
Petek, 7. april, ob 16.00, Medgeneracijski center
Delavnica: Japonski jezik in kultura
Petek, 7. april, ob 18.30, Medgeneracijski center
Kultura: Projekcija filma in predavanje
Sobota, 8. april, ob 9.00, Športni center Kranj
Šport: 3. Stadionska »najhitrejša« 10ka
Sobota, 8. april, ob 20.00, Trainstation Subart
Koncert: Razčepank: Sakrabolt, GRÜND, Opran Možgan, 
The Snot
Sobota, 8. april, ob 21.00, KluBar
Koncert: Fed Horses in Čedahuči 2v1
Ponedeljek, 10. april, ob 9.00, Mercator trgovina Kokrica
Kultura: Sekanje pirhov
Ponedeljek, 10. april, ob 17.00, Trainstation Subart
Delavnica: Lovilci sanj
Torek, 11. april, ob 17.00, grad Khislstein
Kultura: Javno vodstvo po razstavi Mi ne hranimo v oblaku
Torek, 11. april, ob 17.00, Mestna knjižnica Kranj
Delavnica: Od petlje do pentlje

Torek, 11. april, ob 17.00, Stolp Pungert
Pravljično ognjišče s Katko

Torek, 11. april, ob 18.00, Mestna knjižnica Kranj
Predavanje: Na zdravje: Nenadna obolenja

Torek, 11. april, ob 18.00, Mestna knjižnica Kranj
Miselne in družabne igre: igra go

Sreda, 12. april, ob 9.00, Mestna knjižnica Kranj
Razgibajmo možgane s scrabblom

Sreda, 12. april, ob 17.00, Stolp Pungert
Delavnica izdelovanja lutk
Sreda, 12. april, ob 17.00, Mestna knjižnica Kranj
Kultura: Pravljična sredica
Sreda, 12. april, ob 17.00, Trainstation Subart
Delavnica: Hermit Psychedelic Trance Produkcija

Sreda, 12. april, ob 18.00, Maistrov Trg
Šport: Trail Run tekaško druženje v Kranju
Sreda, 12. april, ob 19.00, Cafe Galerija Pungert
Razstava fotografij: Barve Irana Janje Benedik
Sreda, 12. april, ob 19.00, Mestna knjižnica Kranj
Novinarjev kalejdoskop: Anuška Delić
Četrtek, 13. april, ob 10.00, Stolp Pungert
Otroška: Ples s soncem
Četrtek, 13. april, ob 16.30, Medgeneracijski center
Turnir v namiznem tenisu
Četrtek, 13. april, ob 17.00, Mestna knjižnica Kranj
Delavnica: Čarobni prsti
Četrtek, 13. april, ob 17.00, Mestna knjižnica Kranj
Dan Modrega psa
Četrtek, 13. april, ob 17.00, Trainstation Subart
Delavnica: Hermit Psychedelic Trance Produkcija
Četrtek, 13. april, ob 17.00, Trainstation Subart
Gibalno-plesne delavnice
Četrtek, 13. april, ob 19.00, Prešernova hiša
Odprtje razstave del Marka Tuška
Četrtek, 13. april, ob 19.00, Mestna knjižnica Kranj
Znanost na cesti: Prehrana v prvih 8000 dneh življenja
Četrtek, 13. april, ob 20.00, Trainstation Subart
Marko Žerjal: Čudni cajti (stand up)
Petek, 14. april, ob 10.00, Mestna knjižnica Kranj
Igralne urice
Petek, 14. april, ob 18.00, OKC Krice Krace
Iz oči v oči, razstava portretov Eme Hostar
Petek, 14. april, ob 18.00, Šmartinski dom Stražišče
Kultura: Predstavitev knjige Povest o koreninah Slovencev

Sobota, 15. april, ob 10.00, grad Khislstein
Sobotna ustvarjalna delavnica z Muzejčico
Sobota, 15. april, ob 10.00, Prešernovo gledališče
Predstava: Volk in trije prašički, Marionetno gledališče 
Jurček

Sobota, 8. april, ob 21.00, Trainstation Subart
Koncert: Suzi Soprano in Broken Lock

Sobota, 15. april, ob 11.00, OKC Krice Krace
Delavnica: Eko pod zeleno smreko

Sobota, 15. april, ob 18.00, Avla Mestne občine Kranj
Koncert: Naj se sliš' – 1. koncert iz cikla: KPZ Mysterium 
Kranj, KZ Orfej Ljutomer, MePZ Leo Fortis Trebnje
Sobota, 15. april, ob 21.00, KluBar
Koncert: Riblja čorba
Nedelja, 16. april, ob 21.00, grad Khislstein
Kultura: Javno vodstvo po razstavi Mi ne hranimo v oblaku

Ponedeljek, 17. april, ob 16.00, Medgeneracijski center
Delavnica: Super starš
Ponedeljek, 17. april, ob 17.00, Stolp Pungert
Pravljično ognjišče s Katko

Ponedeljek, 17. april, ob 17.00, Mestna knjižnica Kranj
Delavnica: Gradimo, rušimo in postavljamo
Ponedeljek, 17. april, ob 17.00, Trainstation Subart
Delavnica: Lovilci sanj
Ponedeljek, 17. april, ob 18.00, Medgeneracijski center
Astrološko predavanje
Torek, 18. april, ob 17.00, Mestna knjižnica Kranj
Delavnica: Od petlje do pentlje
Torek, 18. april, ob 17.00, Stolp Pungert
Delavnica: PungART
Torek, 18. april, ob 18.00, Mestna knjižnica Kranj
Na poti: Mehika nekoč in danes

Torek, 18. april, ob 18.00, Mestna knjižnica Kranj
Miselne in družabne igre: igra go
Sreda, 19. april, ob 9.00, Mestna knjižnica Kranj
Razgibajmo možgane s scrabblom

Sreda, 19. april, ob 17.00, Mestna knjižnica Kranj
Pravljična sredica

Četrtek, 20. april, ob 10.00, Medgeneracijski center
Delavnica: Ustvarjam z dedkom in babico
Četrtek, 20. april, ob 10.00, Stolp Pungert
Otroška: Ples s soncem
Četrtek, 20. april, ob 17.00, Kulturni dom Kokrica
Kultura: Dih pomladi
Četrtek, 20. april, ob 17.00, Trainstation Subart
Gibalno-plesne delavnice
Četrtek, 20. april, ob 17.00, Mestna knjižnica Kranj
Šahovske simultanke z mojstri in prvaki
Četrtek, 20. april, ob 17.00, Mestna knjižnica Kranj
Delavnica: Čarobni prsti
Četrtek, 20. april, ob 19.00, Mestna knjižnica Kranj
Na poti: Pod morjem okoli sveta
Četrtek, 20. april, ob 19.00, Mestna hiša
Odprtje razstave Iz roda v rod – Nesnovna kulturna 
dediščina Gorenjske v slovenskem Registru
Petek, 21. april, ob 10.00, Mestna knjižnica Kranj
Otroška: Igralne urice
Petek, 21. april, ob 19.00, Layerjeva hiša
Razstava: ΠR kvadrat 2023
Sobota, 22. april, ob 10.00, Glavni trg
Odprt dan slovenskih čebelarjev
Sobota, 22. april, ob 10.00, Mestna knjižnica Kranj
Kultura: Dajmo knjigi glas
Sobota, 22. april, ob 10.00, Sv. Jošt nad Kranjem
Odprtje poti na Jošta mimo krokodila
Sobota, 22. april, ob 10.00, Prešernovo gledališče
Predstava: Štirje letni časi, Lutkovno gledališče Fru Fru
Sobota, 22. april, ob 11.00, OKC Krice Krace
Delavnica: Eko pod zeleno smreko
Sobota, 22. april, ob 20.00, Stolp Škrlovec
Koncert: Fake Orchestra
Sobota, 22. april, ob 21.00, KluBar
Koncert: Happy Ol' McWeasel
Nedelja, 23. april, ob 17.00, Kulturni dom Predoslje
Koncert: Pletemo, pletemo nitke
Nedelja, 23. april, ob 18.00, dom krajanov Primskovo
Kultura: Ozarina kuh'na: Okusi izročila
Ponedeljek, 24. april, ob 17.00, Stolp Pungert
Pravljično ognjišče s Katko
Ponedeljek, 24. april, ob 17.00, Mestna knjižnica Kranj
Delavnica: Gradimo, rušimo in postavljamo
Ponedeljek, 24. april, ob 17.00, Mestna knjižnica Kranj
Kultura: Ana in Froga
Ponedeljek, 24. april, ob 17.00, Trainstation Subart
Delavnica: Lovilci sanj
Torek, 25. april, ob 17.00, Stolp Pungert
Delavnica: PungART
Torek, 25. april, ob 17.00, Mestna knjižnica Kranj
Delavnica: Od petlje do pentlje
Torek, 25. april, ob 18.00, Mestna knjižnica Kranj
Miselne in družabne igre: igra go
Sreda, 26. april, ob 9.00, Mestna knjižnica Kranj
Razgibajmo možgane s scrabblom
Sreda, 26. april, ob 17.00, Mestna knjižnica Kranj
Pravljična sredica
Sreda, 26. april, ob 18.00, Mestna knjižnica Kranj
Hospickafe: pogovor ob knjigi Vesne Draginc
Četrtek, 27. april, ob 10.00, Stolp Pungert
Otroška: Ples s soncem
Četrtek, 27. april, ob 17.00, Trainstation Subart
Gibalno-plesne delavnice
Petek, 28. april, ob 10.00, Mestna knjižnica Kranj
Otroška: Igralne urice
Sobota, 29. april, ob 11.00, OKC Krice Krace
Delavnica: Eko pod zeleno smreko
Vsako soboto ob 8.00, Glavni trg
Sobotni sejem
Vsako sredo, četrtek, petek ob 18.00 in vsako soboto ob 10.30
Info center SOS proteus
Vsak ponedeljek, sredo, soboto, nedeljo ob 11.30 in vsak torek, 
četrtek, petek ob 18.00
Klasičen voden ogled Kranja
Vsak torek in petek ob 17.00 ter vsako soboto in nedeljo ob 10.00
Redno vodenje po Rovih pod starim Kranjem
Vsak ponedeljek in četrtek ob 17.00, vsako sredo ob 11.00 ter 
vsako soboto in nedeljo ob 13.00
Rovi pod starim Kranjem: Digitalni potep, Mesto skriva, 
podzemlje odkriva
Vsak torek ob 11.30 in petek ob 16.00
Redno vodenje po kanjonu reke Kokre
Organizatorji si pridržujejo pravico do spremembe programa.
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Kranj – Razstavo so ob svojih 
ob le tnicah de lovanja 
predstavili odlični lutkarji iz 
dveh osrednjih kranjskih 
lutkovnih gledališč: Tri in 
Nebo. Razstavo z naslovom 
Lutke, lutkice so pripravili 
neumorni ustvarjalci lutkov-
nega življenja v Kranju: Bo-
jan Pretnar v različnih lut-
kovnih predstavah, Ksenija 
Ponikvar in Natalija Herlec 
iz LG Tri ter Petra Stare in 
Andrej Štular iz LG Nebo.
Obe gledališči sta se uveljavi-
li v slovenskem prostoru pa 
tudi na oni strani meja ter na 
festivalih doma in v tujini. 
Pred nedavnim sta praznova-
li visoka jubileja – trideset in 
dvajset let delovanja.
Po velikem delu knjižnice so 
si svoje kotičke izbrale lutke 
iz več kot dvajsetih predstav 

obeh gledališč. To ni običaj-
na razstava. Že res, da so ne-
katere lutke predstavljene v 
za to namenjenih vitrinah v 
pritličju, tiste najbolj radove-
dne pa so se odločile za spre-
hod po knjižnici in si svoje 
mesto našle v različnih ko-
tičkih prvega nadstropja, ve-
čina na otroškem oddelku. 
Kakopak, saj se tam najbolje 
počutijo.
Kot so povedali v knjižnici, 
otrokom ob lutkah lahko 
poiščejo tudi posamezne 
knjige in slikanice, v katerih 
omenjeni liki nastopajo. Ob 
21. marcu, svetovnem dne-
vu lutk, so ustvarjalci kranj-
ske lutkovne scene pripravi-
li vodenje po razstavi, 
obiskovalci pa so videli tudi 
predstavo Soba v izvedbi LG 
Nebo. Lutke vas tudi v pri-
hodnjih dneh še pričakujejo 
v knjižnici.

V Mestni knjižnici Kranj je še do 8. aprila na ogled razstava Lutke, lutkice, ki ni le razstava, ampak 
čudovito druženje lutk s knjigami in obojih z nami, obiskovalci.

Kranj ima vrhunske lutkarje

Igor Kavčič

Pesnik Sándor Petőfi velja 
za največjega madžarskega 
lirika, kot zaveden Madžar 
pa je sodeloval tudi v revolu-
cionarnem gibanju ter pri 
komaj 26 letih umrl v boju 
31. julija 1849, torej komaj 
pol leta zatem, ko je v Kra-
nju umrl France Prešeren.

Ob odkritju spomenika je 
kranjski župan Matjaž Rako-
vec med drugim dejal: 
»Kranj na eni strani sledi so-
dobnim smernicam, kot so 
koncepti trajnosti in pamet-
ne skupnosti, na drugi pa 
neguje svojo dolgoletno zgo-
dovino in bogato kulturno 
dediščino.« Visokim gostom 
je izročil listino Pot Prešer-
novih sodobnikov v spomin 
na sodelovanje pri projektu 

oziroma zahvalni listini za 
udeležbo na dogodku. Ma-
džarski gostje László Babin-
szki in András Pártos na vio-
lini in Levente Pártos z 
recitalom pesmi Sándorja 
Petőfija v madžarščini in slo-
venščini so na odprtju pripra-
vili tudi kulturni program.
V nadaljevanju sta župan 
Kranja Matjaž Rakovec in 

župan Székesfehérvárja dr. 
András Cser-Palkovics pod-
pisala pismo o nameri o so-
delovanju med obema mes-
toma, ki imata prvo 
sodelovanje že za seboj, na-
mreč konferenco o zelenih 
rešitvah v mestih. V prihod-
njih letih bosta sodelovanje 
še nadgradili na področju 
trajnosti in pametne skup-
nosti, kulture, mladih, 
športa …

Kranj – Srečanje glasbenih 
šol Gorenjske in zamejstva 
je letos doživelo že svojo 47. 
izdajo. Pobudi petih gorenj-
skih glasbenih šol iz Kranja, 
Škofje Loke, Tržiča, Rado-
vljice in Jesenic izpred sko-
raj pol stoletja sta se po de-
setih letih pridružili še dve 
zamejski glasbeni šoli. To-
maž Holmar iz Furlanije - 
Julijske krajine v Italiji in 
Slovenske glasbene šole De-
žele Koroške, kot je njeno 
novo ime, iz sosednje Avstri-
je. Od lani na srečanjih so-
deluje tudi zasebni Glasbeni 
center Do re mi z Bleda.
V osmih šolah glasbeno zna-
nje prejema več kot tri tisoč 
učenk in učencev. Kot je v 
nagovoru dejala ravnateljica 
šole gostiteljice Petra Mo-
horčič, v mnogih državah 
zavidajo tako dobro organi-
ziranost glasbenega šolstva v 
Sloveniji.

Občinstvo je spremljalo tako 
solistične nastope kot manj-
še, a zelo različne, tudi neko-
liko neobičajne instrumen-
talne sestave, raznolikost 
programa pa je hkrati tudi 
potrditev, kako široko paleto 
instrumentov poučujejo na 
sodelujočih šolah.

Polna dvorana je tako pris-
luhnila bogatemu naboru 
glasbenih točk, z odra je va-
lovilo morje zvokov različ-
nih inštrumentov in glasbe-
nih zvrsti. Igrali so tako 
klasike kot skladbe sodobnih 
avtorjev. Vsak si je lahko 
izbral svojemu glasbenemu 

okusu najljubši nastop, naj 
bo to skupina sedmih tolkal-
cev iz blejske šole, swingo-
vski duet tolkalca ob klavirju 
z Jesenic, morda odlični trio 
violončela, saksofona in kla-
virja z ljudskim motivom v 
džezovski preobleki iz Trži-
ča, morda kitarski nastopi iz 
Furlanije ali pa vrhunska 
flavtistka iz avstrijske Koro-
ške, odlična izvedba Chopi-
nove skladbe iz Škofje Loke, 
navdušil je Blok band, nena-
vaden sestav desetih kljuna-
stih flavt z ritem podporo 
»groove« bas kitare, tambu-
rina in cajona. Večer je zak-
ljučil Mladinski pevski zbor 
kranjske šole. Omenjamo le 
nekatere izmed zanimivih 
točk, a so prav vse prejele to-
pel aplavz, kar je lep dokaz, 
da glasbenih talentov v na-
ših krajih ne manjka. Ob 
letu osorej bo srečanje prip-
ravila Glasbena šola Tržič.

Glasbena šola Kranj je gostila že 47. Srečanje glasbenih šol Gorenjske in zamejstva. Učenke in učenci 
osmih glasbenih šol so v devetnajstih točkah navdušili občinstvo.

Igor Kavčič

Ob kipu Sándorja Petőfija: (od leve) dr. Marjan Cencen, 
Urška Klakočar Zupančič, Matjaž Rakovec, László Kövér in 
Andor Ferenc Dávid / Foto: Tina Dokl

Že peti Prešernov 
sodobnik

Trio Allegro iz Glasbene šole Tržič v sestavi Zala Uranič, Veronika Bohinc in Teja Meglič je 
navdušil s skladbo Lojzeta Krajnčana Tovsti grumpi pa oljava rpica. / Foto: GŠ Kranj (Foto Boni)

Kranj – V ponedeljek, na sve-
tovni dan gledališča so slove-
sno odprli 53. Teden sloven-
ske drame (TSD). Do 7. apri-
la, ko bodo na sklepni slove-
snosti podelili osem nagrad, 
se bo v tekmovalnem in spre-
mljevalnem programu zvrsti-
lo dvanajst predstav, v dodat-
nem programu pa trinajst 
dogodkov, med njimi dva 
koncerta in predstava, name-
njena mlajšemu občinstvu.
Podelili so tudi stanovske 
nagrade Združenja dram-
skih umetnikov Slovenije, in 
sicer: nagradi Duša Počkaj 
za izjemne igralske stvaritve 

v zadnjih dveh letih Tamari 
Avguštin in Jani Zupančič, 
nagrado Marko Slodnjak za 
izjemne stvaritve v dramati-
ki v zadnjih dveh letih Jeri 
Ivanc, nagrado Marija Vera 
za življenjsko delo Miladi 
Kalezić ter nagrado Polde 
Bibič za življenjsko delo Du-
šanu Mlakarju.
Nato je sledila krstna upri-
zoritev drame Deževen dan 
v Gurlitschu Milana Ramša-
ka Markovića v režiji Sebas-
tijana Horvata, ki je nastala 
v produkciji Prešernovega 
gledališča Kranj in Mestne-
ga gledališča Ptuj in je po-
žela glasen aplavz premier-
ne publike.

TSD odprl Gurlitsch
Igor Kavčič

Ustvarjalci še ene odlične predstave Prešernovega 
gledališča, drame Deževen dan v Gurlitschu / Foto: Sandi Fišer

Živijo za lutkarstvo: (z leve) Natalija Herlec, Petra Stare, 
Ksenija Ponikvar, Andrej Štular in Bojan Pretnar. / Foto: Nina Svetelj

Mlada glasbena moč

1. stran

Ravnatelji in predstavniki sodelujočih glasbenih šol / Foto: GŠ Kranj (Foto Boni)
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Kranj – Štiriindvajset ur nis-
ta več tako magični besedi, 
kot smo si morda mislili še 
pred leti, no, desetletji. Ban-
komati, bencinski servisi, 
pekarne in še marsikakšna 
servisna storitev nam je že 
dolgo na voljo dan in noč. 
Odslej se v »razred 24« prid-
ružujejo tudi nekatere na-
prednejše knjižnice v Slove-
niji, med njimi od 22. marca 
naprej tudi Mestna knjižni-
ca Kranj. Že smo se navadili, 
da lahko v avtomat knjige 
vračamo, zdaj si jih lahko ob 
kateremkoli delu dneva tudi 
izposodimo. Odslej je upo-
rabnikom na voljo tako ime-
novana Knjižnica24Globus 
(krajše K24G).
»Poleg predalnikov Di-
rect4me in predalnika iz 
Novega mesta je to tretja re-
šitev samopostrežnih enot, 
o katerih smo začeli razmi-
šljati, ko se je pojavila epi-
demija. K24G se od drugih 
razlikuje predvsem po tem, 
da član lahko med izposojo 
poravna tudi dolg, kar je ve-
lika novost v Sloveniji,« je 
povedala direktorica Mestne 
knjižnice Maja Vunšek in 
dodala, da jih je epidemija 
naučila, da si je mogoče iz-
posoditi knjige, tudi če so 
knjižnice zaprte.
Pobudnik in sedaj tudi po-
nudnik predstavljene rešit-

ve ter investitor v tehnolo-
ški razvoj K24G je bilo 
podjetje Zelinka LS z direk-
torjem Jurijem Zelinko. In-
vesticijo postavitve je krila 
Mestna občina Kranj, pre-
dalnike je izdelalo podjetje 
Marlen v sodelovanju s pro-
gramsko ekipo iz podjetja 
PLT, IZUM-om in s tremi 
zaposlenimi iz Mestne knji-
žnice Kranj. Pri razvoju so 
imeli v okviru Skupine za 

inovativnost v splošnih knji-
žnicah tudi podporo Zdru-
ženja splošnih knjižnic.

Enostavno do knjig
K24G je samostojna enota 
knjižnice brez zaloge in sa-
mostojno prevzemno mes-
to. Trenutno je v preddver-
ju Knjižnice Globus, kjer je 
mogoče preizkusiti predal-
nike ter samo delovanje na-
prave. V letu dni se bo 
K24G preselila v nov pros-
tor, ki ga je lani kupila Me-
stna občina Kranj. Ta je na 
jugovzhodnem delu stavbe 
v pritličju in se drži prosto-
rov knjižnice. Prostor bodo 
poimenovali KReativnica 
in bo poleg 24-urne knji-
žnice lokalni skupnosti po-
nujala sodobne tehnološke 
vsebine.
Trenutno K24G ponuja 
prvo fazo storitev. Gre za 
prevzemno mesto, kjer lah-
ko člani iz katerekoli enote 
Mestne knjižnice Kranj 
prevzamejo rezervirano gra-
divo. Gradivo v predalniku 
ohranja status čakanja na 
prevzem, dokler se predal 

ne odpre, takrat se priprav-
ljeno gradivo brez dodatne-
ga odčitavanja avtomatično 
izposodi. Če ima član dolg, 
ga lahko med postopkom 
poravna s plačilno kartico, 
ne pa tudi z gotovino.
Postopek je zelo preprost in 
s pomočjo enostavnih navo-
dil na ekranu vodi tako knji-
žničarje v zaledju, ki prip-
ravljajo gradivo, kot člane, 
ki si gradivo izposojajo. Vse 
izpise in račune dobi član 
po elektronski pošti na svoj 
elektronski naslov. Predali 
zaradi varnosti niso ošte-
vilčeni in se odpirajo na-
ključno. V naslednjih fazah 
bi radi omogočili tudi vrači-
lo gradiva, podaljševanje 
članstva in na koncu še 
dostop do manjše zaloge 
gradiva, ki bi bila na voljo 
za izposojo 24 ur na dan.
Ko bodo pripravljene vse 
faze, si v Mestni knjižnici 
Kranj želijo enake enote 
postaviti v krajevnih skupno-
stih kranjske občine, ki niso 
pokrite s knjižnično dejav-
nostjo, v nakupovalnih sre-
diščih, v oddaljenih vaseh.

Igor Kavčič

Za prevzem knjig kadarkoli v 24 urah se odslej lahko »»pogovorite« s K24G.  
/ Foto: Mestna knjižnica Kranj

Kranj – Vodstvo ministrstva 
za kulturo bo v želji prisluh-
niti vsem deležnikom v kul-
turi (samozaposlene in dru-
ge delavke in delavci v kultu-
ri, javni zavodi, nevladniki, 
ljubitelji), predstavnikom 
občin (strokovne službe in 
odločevalci), razvojnim 
agencijam in drugim resor-
jem, povezanim s kulturo, v 

mesecu in pol obiskalo vseh 
12 regij po Sloveniji. V sklo-
pu letošnjih reform kultur-
nega modela bo ministrstvo 
spremenilo obstoječi Nacio-
nalni program za kulturo, 
spisalo spremljajoči akcijski 
načrt, spremenilo bo krovni 
Zakon o uresničevanju jav-
nega interesa za kulturo, 
hkrati pa izvedlo tudi refor-
mo statusa samozaposlenih 
v kulturi.

Na gorenjskem regionalnem 
posvetu Kultura za priho-
dnost v Stolpu Škrlovec je 
spregovoril državni sekretar 
na ministrstvu za kulturo 
Matevž Čelik Vidmar, spre-
mljala ga je Kim Komljanec, 
svetovalka v kabinetu mini-
strice Aste Vrečko, na sreča-
nju pa sta sodelovala tudi v. 
d. generalne direktorice Di-
rektorata za kulturno politiko 
Tjaša Pureber in vodja Sek-

torja za raziskave, razvoj in 
medpodročno sodelovanje na 
Direktoratu za razvoj kultur-
nih politik Tadej Meserko.
Proces oblikovanja novega 
nacionalnega programa kul-
ture naj bi trajal približno 
eno leto, v začetku prihod-
njega leta bo ta predvidoma 
sprejet in se bo začel izvaja-
ti. V nadaljevanju posveta so 
gostje dali besedo tudi priso-
tnim v polni dvorani.

Igor Kavčič

Kranj – V večnamenski dvo-
rani Gimnazije Kranj bosta 
v nedeljo, 2. aprila, ob 18. 
uri nastopila dva vrhunska 
slovenska pevska zbora. 
Domači APZ France Preše-
ren pod vodstvom dirigenta 
Erika Šmida je tokrat v gos-
te povabil KZ Megaron iz 
Ljubljane, ki ga od vsega 
začetka vodi lanskoletni 
nagrajenec Prešernovega 
sklada, skladatelj in diri-
gent Damijan Močnik.

Na koncertu se bosta izvaja-
la dva tekmovalna progra-
ma, saj se KZ Megaron prip-
ravlja na Našo pesem v 
Mariboru, ki je letošnje leto 
mednarodna, APZ France 
Prešeren pa na tekmovanje 
Musica in Venezia, seveda v 
Benetkah. Pripravili bodo 
zares pester progam, ki bo 
vseboval tako ljudske sklad-
be kot klasike, skladbe mla-
dih slovenskih skladateljev 
ter nekaj bolj priljubljenih 
pesmi, kot je na primer 
Butterfly Mie Makaroff.

Igor Kavčič

Na predtekmovalnem koncertu bosta nastopila 
APZ France Prešeren in KZ Megaron.

Koncert dveh 
vrhunskih zborov

Pred dnevi je v Stolpu Škrlovec potekal gorenjski regionalni posvet Kultura za prihodnost.

Posvet Kultura za prihodnost

V Mestni knjižnici Kranj so zagnali tako imenovano Knjižnico24Globus, samopostrežno knjižnico, 
ki bo članom na voljo 24 ur na dan in vse dni v letu.

Po knjige kadarkoli

Svetniška skupina NSi Kranj

ŽELIMO VAM 
BLAGOSLOVLJENE  
IN GLOBOKO DOŽIVETE

velikonočne 
praznike!

Naročene knjige vas bodo čakale v predalu.  
/ Foto: Mestna knjižnica Kranj

Kranj – V soboto, 15. aprila, ob 18. uri bo v avli Mestne obči-
ne Kranj prvi koncert iz cikla Naj se sliš'. Poleg kranjskega 
zbora KPZ Mysterium pod vodstvom Lovra Freliha bosta 
nastopila še gostujoča zbora Ljubljanski madrigalisti, ki jih 
vodi Klara Maljuga, in MePZ Leo Fortis Trebnje pod vod-
stvom Fernanda Mejí asa.

Koncertni cikel Naj se sliš'

Kranj – V zadnjih dneh so v Layerjevi hiši pripravili različne 
dogodke v okviru že tradicionalnega Ekotedna. Ta teden so 
odprli tri zanimive razstave, ki se tematsko ukvarjajo s 
smetmi, onesnaževanjem in trajnostjo. Kot so poudarili v 
vedno aktualnem razstavišču, z nagovorom umetnosti želi-
jo prebuditi v vsakem izmed nas zavedanje in aktivni pri-
stop k lepši, boljši in prijetnejši skupni prihodnosti na zele-
no-modrem planetu in da zadnje besedne zveze ne bi več 
dajali pod vprašaj. Tako je v Galeriji Layerjeve hiše in v Mer-
gentalerjevi ulični galeriji na ogled razstava Mihe Artnaka z 
naslovom Polutizem, v Tomšičevi ulici pa je umetnik izvedel 
tudi ulični performans Smeti v vsem svojem sijaju. V Gale-
riji Mahlerca Hannah Koselj Marušič razstavlja Zaodrje živ-
ljenja: Kaj veš o času?, v Galeriji Stolpa Škrlovec pa je na 
ogled razstava Anje Kužnik z naslovom Smeti kot valuta.

Umetniški Ekoteden v Layerjevi hiši
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Kranj – Z marcem se je zače-
la nova sezona tudi za nogo-
metne drugoligaše. V večini 
klubov je bilo od zadnje no-
vembrske tekme kar nekaj 
sprememb, tudi v kranj-
skem Triglavu pa je moštvo 
zapustilo več igralcev, med 
njimi Luka Čadež, Janko 
Ivetić, Luka Brkić, Matevž 
Matko in Mark Čeh, prav 
tako so se novembra razšli s 
trenerjem Safetom Had-
žićem.
»Zaradi predsednikovih 
zdravstvenih težav sem kot 
podpredsednik prevzel nje-
govo nalogo, kar pa ni lahko, 
saj smo izgubili nekaj spon-
zorjev. Naš velik podpornik 
je bil Domplan, ki pa se je 
ob energetski krizi umaknil. 
Kljub temu sem vesel, da 
imamo še nekaj partnerjev, 
med katerimi sta Avtohiša 
Vrtač in podjetje Ringer, ki 
sta res naklonjena temu, da 
se tukaj še naprej igra nogo-
met,« je ob vstopu v pomlad-
ni del sezone povedal pod-
predsednik Nogometnega 
kluba Triglav Sandi Dornik 
in pojasnil, da se je po šoku 
zaradi umika sponzorjev in 
rezultatske krize članske 
ekipe vzdušje v klubu spet 
izboljšalo.

Obstanek v drugi ligi
»Naš cilj je glede članov ob-
stanek v drugi ligi, v mlajših 
kategorijah pa želimo, da bi 
z mladinci prišli nazaj v prvo 
ligo. Po odhodu trenerja Ha-
džića, ki nekako ni našel pra-
ve kemije z igralci, smo poi-
skali novega trenerja. Iskali 
smo trenerja iz Gorenjske, 
ki bi poznal tudi mlade no-
gometaše, in odločili smo se 
za Mikija Kondiča. Želimo 
si, da bi naši domači igralci 
dobivali čim več priložnosti 
za igro in dokazovanje,« je 
še dodal Dornik.
Mikiju Kondiču, Jeseničanu, 
ki sedaj živi v Kranju, izku-
šenj ne manjka, zadnja leta 
pa si jih je nabral tudi s treni-

ranjem nogometašic. »Še 
vedno sem v ženski članski 
nogometni reprezentanci, 
nogomet in Triglav pa 
spremljam vrsto let. Trener 
sem že več kot dvajset let in 
po pogovorih v klubu sem se 

odločil, da treniram moštvo 
Triglava. Ekipa je od jeseni 
zelo spremenjena, od naj-
boljših sta ostala le Veron Ša-
lja in Oliver Kregar, ostalo so 
večina domači fantje, ki pa 
niso imeli veliko priložnosti. 

So pa pridni, zagnani in dob-
ro delajo,« je povedal novi 
trener Miki Kondič, ki si želi, 
da bi s klubom sodeloval dol-
goročno. »Upam, da bodo 
stvari stekle po načrtih, da 
nam uspe ostati v drugi ligi 

in hkrati formirati ekipo 
mlajših igralcev za naprej,« 
dodaja Kondič, ki je z ekipo 
pomladanski del začel z zma-
go v Krškem z 1 : 2, porazom 
doma z Ilirijo 1911 z 0 : 2, 
zmago v gosteh proti Roga-

ški z 0 : 2 in porazom doma 
proti Aluminiju z 0 : 4.

Zadovoljni z izkupičkom
»Če bi ocenjeval zadnje štiri 
tekme oziroma začetek dru-
gega dela prvenstva skozi 
točke, bi lahko rekel, da je 
bilo idealno. Igrali smo tako 
z ekipami z vrha kot tudi z 
glavnim konkurentom za 
obstanek v ligi in pri tem 
osvojili šest točk. Jasno, da si 
želimo biti še boljši in tudi 
zmagati na domačem igri-
šču, saj nam to še ni uspelo. 
Trenutno smo osredotočeni 
na nedeljsko tekmo v Grosu-
pljem, kjer si želimo nepora-
ženosti, ter nato doma pol-
nega izkupička tako z Nafto 
kot tudi z Rudarjem. Verja-
mem, da bomo, tako s pod-
poro uprave, javnosti, Zavo-
da za šport in navijačev kot s 
svojim znanjem to tudi do-
segli,« je pred novimi izzivi 
povedal trener Miki Kondič.
Kot rečeno, Triglav v nedeljo 
gostuje pri Brinju Grosu-
plje, novo tekmo na domači 
zelenici pa bodo odigrali v 
petek, 7. aprila, ob 18. uri z 
Nafto 1903.

Vilma Stanovnik

Nogometašem Triglava v pomladanskem delu prvenstva doma še ni uspelo zmagati, so pa 
osvojili vse točke na gostovanjih. / Foto: Gorazd Kavčič

Ljubljana – Minuli konec te-
dna je na ljubljanskem ko-
pališču Kodeljevo potekal 
zaključni turnir štirih naj-
boljših ekip v Alpe waterpo-
lo ligi (AWL). V polfinalu je 
AVK Triglav z rezultatom 
10 : 7 (0 : 2, 4 : 1, 4 : 2, 2 : 2) 
premagal moštvo Opatije, 
ekipa Ljubljana Slovan pa je 
premagala Calcit Water 

Polo z rezultatom 11 : 6 (4 : 
1, 1 : 1, 3 : 3, 3 : 1).
Tako sta se v prvem veli-
kem finalu AWL srečali 
kranjska in ljubljanska eki-
pa. V letošnji sezoni so se 
kranjski in ljubljanski va-
terpolisti prej pomerili že 
trikrat, dvakrat je bila bolj-
ša Ljubljana Slovan, na 
prvi prvenstveni tekmi in 
na odločilni tekmi za prvo 
mesto po rednem delu 

AWL, enkrat, v finalu po-
kala Slovenije, pa je slavil 
Triglav.
Tokrat je – po streljanju 
petmetrovk – Triglav pre-
magal Ljubljano Slovan z 
20 : 19 (2 : 2, 2 : 3, 4 : 5, 3 : 
1, 9 : 8). Obračun je bil za-
nimiv in izenačen, saj so 
Kranjčani še sedem minut 
pred koncem tekme zaosta-
jali za tri gole (8 : 11). Toda 
minuto pred koncem redne-

ga dela tekme so izid izena-
čili, v maratonskem izvaja-
nju petmetrovk pa je Jure 
Beton ubranil strel Martina 
Puša, za drugo letošnjo 
kranjsko lovoriko pa je nato 
poskrbel Aleksander Pau-
novič.
Tretje mesto je na zaključ-
nem turnirju osvojila Opati-
ja, ki je bila z 20 : 11 (5 : 4, 5 
: 2, 5 : 3, 5 : 2) boljša kot Cal-
cit Water Polo.

Vilma Stanovnik

Kranj – Tokrat bo to že šesta 
izvedba tako imenovanega 
SLO12RUN. Leta 2015 in 
2016 je tekmovanje potekalo 
v Trbojah, leta 2019 pa so ga 
organizatorji preselili v sre-
dišče Kranja in s tem naredi-
li tekmo še bolj prepoznav-
no in atraktivno tako za teka-
če kot za gledalce.
Letošnja novost je občutno 
višji denarni sklad za naj-
boljše, saj bosta zmagovalec 
in zmagovalka v teku na 12 
ur prejela nagrado v višini ti-
soč evrov, z nagradami pa bo 
poskrbljeno tudi za tekače 
na nižjih mestih. Najboljši 
tekač bo dobil še nagrado v 
protivrednosti šest tisoč 
evrov.

Organizator tekme je Atlet-
ski klub Ultramaraton Slo-
venija, soorganizator je Za-
vod za kulturo in turizem 
Kranj s podporo Mestne ob-
čine Kranj in Atletske zveze 
Slovenije (AZS).
V Kranju pričakujejo okoli 
150 tekačic in tekačev, ki se 
bodo podali na obe preizkuš-
nji. Na tekmo so že prijavlje-
ni tekači iz več kot dvajsetih 
držav. Letošnje tekme v Kra-
nju se bodo udeležili naj-
boljši ultramaratonci sveta: 
Malgorzata Pazda Pozorska 
(Poljska), Radka Churaňová 
(Češka), Mara Guler (Romu-
nija), Marco Visintini (Itali-
ja), Tamás Bódis (Madžar-

ska), Pascal Rüeger (Švica), 
Michal Šuľa (Srbija) ter šte-
vilni drugi. Kot častni gost 
pa bo v Kranju ponovno le-
genda ultrateka, Grk Yi-
annis Kouros.
Po izjavah prijavljenih bo le-
tos v Kranju padel rekord 
proge, torej več kot 152,750 
kilometra, ki ga je postavil 
Marco Bonfiglio leta 2015.
Trasa proge je krožna, dol-
ga 1292 metrov, asfaltirana 
in poteka po ulicah v središ-
ču Kranja. Trasa je tudi cer-
tificirana s strani AIMS (As-
sociation of International 
Marathons and Distance 
Races). V štartno-ciljnem 
prostoru bo tribuna za gle-
dalce in most čez traso za 
lažji prehod gledalcev do 
prizorišča.
Dvanajsturna različica teka 
ima srebrno značko IAU 
(International Association 
of Ultrarunners), kar doka-
zuje, da gre za tekmo na 
vrhunskem nivoju, tudi 
mednarodno poznana šes-
turna različica ima bronasto 
značko IAU.
SLO12RUN bo štel za drugo 
prvenstvo Slovenije v teku 
na dvanajst ur. Prvo tovr-
stno državno prvenstvo v 
Sloveniji je bilo 5. junija 
lani, prav tako na tej tekmi. 
Za tekače iz Bosne in Her-
cegovine bodo v Kranju iz-
vedli bosansko prvenstvo v 
teku na šest ur.
V soboto (3. junija) in nede-
ljo (4. junija) bo ob prizori-
šču tudi sejem športne 
opreme, na katerem bodo 
razstavljavci predstavljali 
svoje proizvode (športno 
opremo, športno prehrano, 
fitnes idr.). Sobotni večer pa 
bo že tradicionalno rezervi-
ran za tematski pogovor s 
priznanimi ultramaratonci 
in drugimi pomembnimi 
gosti, ki bo odprt tudi za 
javnost.
Prijave so odprte na spletni 
strani: https://slo12.run.

Vilma Stanovnik

Kranj – Minulo soboto so se 
začeli finalni obračuni v le-
tošnji Mednarodni hokejski 
lihi (IHL). Nastop v finalu si 
je letos znova zaslužila član-
ska ekipa kranjskega Trigla-
va. »Za nas je četrti zapore-
dni finale v IHL lep uspeh. 
Nastopali smo z deloma po-
mlajeno ekipo, saj je nekaj 
fantov prenehalo igrati. 
Tako smo imeli kar težko se-
zono, na koncu pa so se fan-
tje znova izkazali, saj so 
najprej premagali selekcijo 
Hrvaške v četrtfinalu in nato 
še močno ekipo Crvene 

zvezde v polfinalu. S tem 
smo si zagotovili finale, kjer 
je naš nasprotnik SIJ Acroni 
Jesenice. Na prvi tekmi v 
Kranju smo bili od njih bolj-
ši z 2 : 1, skupaj pa za naslov 
prvakov IHL potrebujemo 
tri zmage. Ne bo lahko, saj 
je malce nenavadno, da še 
vemo, s kakšno ekipo bodo v 
soboto Jeseničani prišli v 
Kranj. Ker imajo sedaj samo 
en klub in so združili ekipi, 
se lahko zgodi, da bo igralo 
celo prvo moštvo,« je pove-
dal trener Gorazd Drinovec 
in v soboto ob 19. uri povabil 
na nov obračun v Dvorani 
Zlato polje.

Vilma Stanovnik

Hokejisti so zadovoljni

Prvo nedeljo v juniju se bo v Kranju ponovno 
zbrala elita ultratekačev, ki jih čakata dvanajst- ali 
šesturna preizkušnja po središču mesta.

Ultramaratonci 
spet v Kranju

V finalu Alpske vaterpolske lige so kranjski vaterpolisti po razburljivi finalni tekmi premagali Ljubljano 
Slovan in se veselili prvega mesta v ligi.

Pokal vaterpolistom Triglava

Po zimskem premoru so se na zelenice vrnili tudi nogometaši kranjskega Triglava in za začetek 
navdušili predvsem s predstavama v gosteh.

Doma še niso zmagali

Zmagovalca 
SLO12RUN bosta letos 
prejela tisoč evrov 
nagrade, nagrajeni pa 
bodo tudi preostali 
tekači. S tem se 
SLO12RUN postavlja 
ob bok najresnejšim 
ultraprireditvam.

Trener nogometašev Triglava Miki Kondič / Foto: Gorazd Kavčič
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Kranj – Kranjčan Matej Mo-
horič (Bahrain Victorious), 
trenutno 22. kolesar na le-
stvici Mednarodne kolesar-
ske zveze, po uvodnih nasto-
pih sezone na belgijski klasi-
ki Kuurne–Bruselj–Kuurne 
(3. mesto) in Strade Bianche 
(6.) od srede marca napada 
najvišja mesta na enodnev-
nih spomladanskih klasikah 
(do konca aprila jih bo oddir-
kal osem), ki mu predsta-
vljajo prvi cilj sezone. 
»Vrhunsko formo, za katero 
sem prepričan, da jo trenu-
tno imam, želim zadržati 
vse do dirke Liege–Bastog-
ne–Liege konec aprila,« je 
napovedal pred vrnitvijo na 
najdaljšo kolesarsko eno-
dnevno dirko Milano–Sanre-
mo (294 kilometrov), prvega 
od petih kolesarskih spome-
nikov, na katerem je lani z 
vratolomnim zaključnim 
spustom pokoril celotno 
konkurenco. Tudi letos, 18. 
marca, je napadal zmago, v 
cilj pa je prikolesaril kot 
osmi. Prejšnji teden sta sle-
dili enodnevni belgijski kla-
siki E3 Saxo Bank 24. marca 
(7. mesto) in Gent–Wevel-
gem 26. marca (po padcu na 
spolzki mokri cesti je bil 
42.).
Želje po zmagi na vsaj eni 
od spomladanskih klasik to-
rej še ni uresničil, a zanj naj-
bolj želeno spomladansko 
lovoriko v letošnji sezoni 
ima še na voljo. Na še enem 
kolesarskem spomeniku Pa-
riz–Roubaix (9. aprila), t. i. 

severnem peklu z 29 tlako-
vanimi sektorji (skupaj 54,5 
kilometra), je bil lani peti, le-
tos si želi zmage. »To je dir-
ka, ki si jo najbolj želim do-
biti. Potrebuješ veliko sreče, 
odlične noge in da se tisti 
dan poravnajo zvezde,« raz-
mišlja o glavnem cilju letoš-
nje pomladi.
Med glavne cilje letošnje se-
zone sodita tudi Dirka po 
Franciji (doslej dve etapni 
zmagi) in svetovno prven-
stvo v Glasgowu, ki bo letos 
za spremembo potekalo že v 
začetku avgusta, in ne pozno 
jeseni. »Zanimiv termin. 
Deveto leto sem profesional-
ni kolesar in bo zame prvič 
svetovno prvenstvo v takem 

terminu. Zagotovo je takrat 
pripravljenost v pelotonu na 
veliko višji ravni. Vsi, ki smo 
v vrhu svetovnega kolesar-
stva, smo v tistem terminu 
načeloma zelo dobro prip-
ravljeni. Kolesarji, ki so vozi-
li Dirko po Franciji, če niso 
imeli ravno težav z bolezni-
mi in padci, so načeloma 
dva tedna po Touru v vrhun-
ski formi. Tisti, ki so vozili 
Giro in so ravno končali 
priprave na Vuelto, so prav 
tako v vrhunski formi. Mis-
lim, da bo to svetovno prven-
stvo naredilo bolj vabljivo za 
vse najboljše v kolesarskem 
športu in s tem bo še težje 
zmagati in bo majica svetov-
nega prvaka še bolj presti-

žna. Vemo, da se v preteklih 
letih, sploh ko je prvenstvo 
izven Evrope, vsi najboljši 
kolesarji ne odločijo za pot 
na drugi konec sveta za eno 
dirko pozno jeseni. Mislim 
torej, da je avgustovski ter-
min bistveno bolj mamljiv, 
tedaj je tudi širši krog občin-
stva,« razmišlja 28-letnik iz 
Podblice.
»Svetovno prvenstvo je 
zame zagotovo eden od več-
jih ciljev letošnje sezone. Je 
pa še relativno daleč, tako da 
se še ne oziram preveč na to. 
Imam pa ga v mislih – tudi 
zato, ker imamo eno najbolj-
ših reprezentanc za take 
proge, kot bo v Glasgowu,« 
še poudarja.

Simon Šubic

Matej Mohorič si letos najbolj želi zmagati na dirki Pariz–Roubaix. / Foto: Tina Dokl

Nadenite si čelado, kolesar-
ska oblačila – in hop na kolo, 
sončni dnevi vas kličejo! Če 
iščete namig za naslednji 
kolesarski izlet, bo Kranjska 
kolesarska roža pravi odgo-
vor za vas. Sestavlja jo šest 
kolesarskih poti, ki vas iz 
Kranja do bližnjih mest po-
peljejo mimo čudovitih na-
ravnih in kulturnih biserov.
Kamničanka vas pri Voklem 
najprej zapelje na edini kole-
sarski most čez avtocesto v 
Sloveniji. Peljali se boste 
mimo gradu Strmol, skozi 
staro mestno jedro Kamnika 
in mimo Arboretuma Volčji 

Potok. Ljubljančanka vas bo 
po desnem bregu Save po 
vzponu na Katarino in po 
zahtevnem spustu v dolino 
Gradaščice pripeljala do 
Plečnikove Ljubljane. Na 
Ločanki boste raziskovali le-
pote Selške in Poljanske do-
line ter se mimo Dvorca Vi-
soko odpeljali proti Škofji 
Loki, ki vas bo očarala s sre-
dnjeveškimi ulicami, ro-
mantičnimi pogledi ter ro-
kodelskimi skrivnostmi. 
Blejčanka je verjetno ena 
najlepših povezav Kranjske 
rože. Ne le da vas pripelje 
do turističnega bisera sve-
tovnih razsežnosti, ampak 
vas na poti spremljajo čudo-
viti prizori Jamnika, Krope, 
sotočja Save Bohinjke in 
Save Dolinke ter Radovljice. 
Tržičanka vam bo pokazala 
lepote kanjona Kokre, pose-
stva Brdo, vznožja Storžiča, 
Tržiča, Begunj in Brezij. Je-
zersko upravičeno velja za 
prvo gorniško vas v Sloveni-
ji, saj obe ledeniški dolini, 

posejani z romantičnimi 
travniki, nudita nešteto 
možnosti za izvajanje aktiv-
nosti v res prvinskem 
gorskem okolju. V ta gorski 
raj vas bo popeljala Jezerjan-
ka. Vzemite si čas in skočite 
do izvira zdravilne jezerske 
slatine. Pravijo, da je več kot 
dva decilitra na dan ne sme-
mo popiti, tako zdravilna je.
Septembra pa vas čaka prav 
posebna kolesarska preiz-
kušnja, na kateri boste lah ko 
preverili, koliko kon dicije 
ste si nabrali čez poletje. 
Kranj bo namreč 2. in 3. sep-
tembra zopet gostitelj  
L'Étape Slovenia by Tour de 
France. Izkusite utrip profe-
sionalne kolesarske dirke  
po Franciji in doživite turi-
stično avanturo po cestah ze-
lene in razgibane Gorenj-
ske. Na račun bodo prišle 
tudi družine in mladi na-
dobudneži, saj organizatorji 
zanje pripravljajo prav po-
sebno traso. Prijave so že od-
prte!

Eva Pirnat

Kranj – Ekipa Julian Alps 
Trail Run se spomladi od-
pravlja na odkrivanje najlep-
ših stezic, ki jih premore 
naša prečudovita domača 
dežela. Pripravljajo osem te-
kaških druženj na različnih 
slovenskih destinacijah, kjer 
bodo raziskovali zanimive 
tekaške poti, malo trenirali 
in se prijetno družili. Tako 
se bodo 12. aprila ustavili 
tudi v Kranju, kjer priprav-

ljajo tekaško druženje za vse 
ljubitelje trail teka oziroma 
tiste, ki bi radi ta šport še 
malce bolje spoznali. Zbor 
teka v Kranju je ob 18. uri na 
Maistrovem trgu, kjer bosta 
start in cilj teka ter ob koncu 
tudi okrepčilo za vse udele-
žence. Trening in druženje 
bosta predvidoma trajala do 
20. ure.

Kako bo vse skupaj poteka-
lo? Predvidena je tekaška 
trasa, kjer bomo čim večji 
delež odtekli predvsem v 
naravi, na stezicah, kar je 
tudi glavni čar trail teka. 
Dolžina je okoli 15 kilome-
trov, tako da ne bo šlo za 
prezahteven teren, saj je do-
godek namenjen predvsem 
tekaškemu druženju in ni 
tekmovalnega značaja. Raz-
iskovali boste stezice v oko-
lici Šmarjetne gore in Sv. 
Jošta nad Kranjem.

Tekaška druženja so hkrati 
priprava na glavni dogodek, 
ki bo od 7. do 10. septembra 
2023 v Kranjski Gori. Ude-
ležba je brezplačna, zaradi 
lažje organizacije dogodka 
pa so zaželene prijave na 
www. t ra i l run .s i /  i - f ee l -
slovenia-trail-run/. Vabljeni 
vsi ljubitelji trail teka in tisti, 
ki to želite postati.

Urša Erjavc
Mateju Mohoriču ni uspelo ubraniti lanske zmage na kolesarskem spomeniku Milano–Sanremo. A 
njegov glavni cilj letošnje pomladi šele prihaja – kraljica klasik Pariz–Roubaix, t. i. severni pekel.

Severni pekel glavni 
cilj letošnje pomladi

Kranjska kolesarska roža je pravi odgovor za vse, ki iščete namig za naslednji kolesarski izlet. Prvi 
konec tedna v septembru se v Kranj vrača rekreativna kolesarska prireditev L'Étape Slovenia by Tour 
de France. Prijave so že odprte.

Sezona kolesarjenja je odprta

Aprila bo v Kranju tekaško druženje za vse 
ljubitelje trail teka.

Tekaško druženje 
JAT v Kranju

Ekipa Julian Alps Trail Run pripravlja osem tekaških 
druženj na različnih slovenskih destinacijah. / Foto: Peter Koren

Sezona kolesarjenja se je začela. / Foto: Jošt Gantar
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Kranj – Medobčinski otroški 
parlament je spet lahko pote-
kal v živo. Mladim parlamen-
tarcem, ki so prišli iz dva-
najstih šol iz kranjske in so-
sednjih občin, so predsedo-
vale učenke z osnovnih šol 
Staneta Žagarja, Naklo in 
Orehek. Razdelili so se v tri 
skupine in razpravljali o raz-
ličnih podtemah: prva je bila 
Moji viri moči, druga Vpliv 
okolja na moje duševno 
zdravje, tretja pa Spremembe 
za krepitev mojega razvoja.
Kot je povedala predsednica 
Društva prijateljev mladine 
Kranj Jana Kovač, je eden iz-
med glavnih ciljev parla-
menta spodbuditi idejo, da 
bi v šolah pouk potekal mal-
ce drugače. »Sama delam na 
Osnovni šoli Staneta Žagar-
ja in opažam, da se pri otro-
cih v pokoronskem času do-
gajajo spremembe: so 
odsotni, se ne vključujejo v 
razpravo. Če bi delali v sku-
pinah, tako kot danes dela-
mo tu, pa bi se preprosto 

morali angažirati in iskati 
rešitve.«
Otroški parlament je bil v 
veliki dvorani Mestne obči-
ne Kranj, »v sobi, kjer zase-
dajo svetnice in svetniki, da-
jejo pobude in soustvarjajo 
Mestno občino Kranj skupaj 
z mestno upravo«, je pove-

dal župan Matjaž Rakovec. 
Ob tem je predlagal, da gle-
de na to, da so parlamentu 
predsedovala sama dekleta, 
v prihodnje uvedejo tudi 
fantovsko kvoto. Mladim 
parlamentarcem je položil 
na srce, da je svet zaradi epi-
demije covida-19 in vojne v 

Ukrajini drugačen, da se je s 
tem treba soočiti in se o tem 
pogovarjati. »V življenju vsi 
kdaj zapademo v krizo, zato 
danes svobodno sprašujte, 
podajajte svoja mnenja, da 
boste imeli moč in znanje 
pomagati ljudem, ki se znaj-
dejo v duševni stiski.«

Tema 33. Medobčinskega otroškega parlamenta, ki je predzadnji marčevski četrtek potekal na Mestni 
občini Kranj, je bila duševno zdravje mladih. Duševnih stisk mladih je v zadnjih letih vse več.

Duševne stiske mladih

Klara Mrak

Planica nad Crngrobom – 
Pri spomeniku na Planici 
nad Crngrobom so se mi-
nulo soboto na osrednji 
spominski slovesnosti 
spomnili 81. obletnice pre-
boja Selške čete Cankarjeve-

ga bataljona iz sovražniko-
vega obroča, v katerem je 
padlo 15 partizanov, med 
njimi tudi narodni heroj 
Stane Žagar. Slavnostni go-
vornik je bil Marijan Križ-
man, predsednik Zveze 
združenj borcev za vrednote 
NOB Slovenije. »Zahvalju-
joč Osvobodilni fronti in 
partizanskemu gibanju lah-
ko danes glasno in z vso 

moralno pravico ponovimo 
'nikoli več', povzdignemo 
glas proti vojnam in nasilju, 
glas za mir, sožitje, blagor 
ljudi in narodov, spoštova-
nje človekovih pravic in člo-
veško dostojanstvo vseh,« je 
poudaril. Prisotne sta s kraj-
šima nagovoroma pozdravi-

la tudi kranjski župan Ma-
tjaž Rakovec in predsednik 
KS Jošt Jaka Kregar. Dan 
prej je spominska prireditev 
potekala tudi pri spomeni-
ku Stanetu Žagarju pri Vo-
jašnici Petra Petriča v Kra-
nju, nekdaj poimenovani po 
Žagarju. Slavnostni govor-
nik je bil poveljnik Logistič-
ne brigade polkovnik Fra-
njo Lipovec.

Simon Šubic

Kranj – Lokalna akcijska 
skupina (LAS) za prepreče-
vanje zlorabe drog v Mestni 
občini Kranj (MOK) je v so-
delovanju s kranjskimi sre-
dnjimi šolami in javnimi 
zavodi znova pripravila pre-
ventivno akcijo Stop zasvo-
jenosti. V sklopu akcije je 
nastala tudi razstava risb di-
jakov na temo zasvojenosti, 
ki je bila ta mesec na ogled 
v Galeriji na mestu pred 
Mestno knjižnico Kranj, ne-
katere risbe pa so razstavili 
v zdravstvenem kotičku 
knjižnice.
Svoj pogled na zasvojenost 
so skozi likovno ustvarjanje 
izrazili dijakinje in dijaki Gi-
mnazije Kranj, Gimnazije 
Franceta Prešerna ter treh 
šol Šolskega centra Kranj: 
Strokovne gimnazije, Sre-
dnje ekonomske, storitvene 
in gradbene šole ter Srednje 
tehniške šole. Na risbah so 
dijaki pokazali, na kako za-
nimiv in širok način doje-
majo zasvojenost, je ob od-
prtju razstave poudarila 
vodja programa LAS Suzana 
Gladović in pristavila, da se 
je o tej problematiki treba 
odkrito pogovarjati.
Razstavo je odprl župan Ma-
tjaž Rakovec, ki upa, da bodo 
tudi tovrstni preventivni do-
godki pripomogli k odvrača-
nju mladih od različnih ob-

lik zasvojenosti: drog, 
alkohola, cigaret, zaslonov ... 
»Z ozaveščanjem lahko pre-
prečimo marsikaj ali pa vsaj 
dosežemo, da nekdo stopi na 
zavoro, preden ga potegne 
pregloboko. Vendar pa ni ni-
koli prepozno reči 'ne',« je 
poudaril Rakovec in dodal, 
da imajo v kranjski občini 
dobro zastavljen sistem in 
številne programe, ki poma-
gajo ljudem premagati raz-
lične zasvojenosti. »A pre-
ventiva je veliko boljša kot 
kurativa, zato je prav, da zač-
nemo s to tematiko naslav-

ljati že mlajše populacije,« je 
prepričan Rakovec. Dodal je, 
da imajo v občini poleg tega 
številne programe ter špor-
tna in kulturna društva z ak-
tivnostmi, ob katerih je mož-
no aktivno preživeti prosti 
čas. »Priključite se raje taki 
zasvojenosti in verjamem, da 
bomo imeli zdravo družbo 
še naprej,« je nagovoril nav-
zoče na odprtju razstave.
Odprtje so nadgradili še z iz-
borom misli na temo zasvo-
jenosti, ki so jih pripravili v 
LAS, nato pa jih je skupina 
tekačev, sestavljena iz dijakov 

ter predstavnikov MOK in 
LAS, ponesla po kranjskih 
zavodih. Obiskali so nekaj 
srednjih in osnovnih šol, vr-
tec Janina, varstveno-delovni 
center, zdravstveni dom, po-
liciste, glasbeno šolo, Center 
za socialno delo Gorenjska 
oz. dnevni center Škrlovc ter 
Labirint – center za pomoč, 
terapijo in socialno rehabili-
tacijo zasvojenih …
Ob odprtju razstave je pote-
kal še Dan brez alkohola, ki 
ga je pripravil Nacionalni in-
štitut za javno zdravje v so-
delovanju z MOK.

Pred Mestno knjižnico Kranj so bile razstavljene risbe kranjskih srednješolcev, ustvarjene v sklopu 
preventivne akcije Stop zasvojenosti. Nikoli ni prepozno reči »ne«, je poudaril župan Matjaž Rakovec.

Ana Šubic

K spomeniku NOB na Planici nad Crngrobom so 
tradicionalno položili tudi vence. / Foto: Primož Pičulin

Spominski 
slovesnosti

Pri ustvarjanju na temo zasvojenosti so dijaki pokazali veliko kreativnosti. / Foto: Tina Dokl

Predoslje – Društvo upoko-
jencev Britof - Predoslje le-
tos praznuje 70 let delova-
nja, kar so zaznamovali tudi 
na letnem občnem zboru. 
Ob jubileju jim je Združenje 
društev upokojencev Slove-
nije podelilo veliko plaketo, 
Pokrajinska zveza društev 
upokojencev Gorenjske in 
KS Britof pa priznanje. V 
kulturnem programu so na-
stopili Gasa bend, duo Fre-
nk in Brane, Ani Grmič in 
Bojan Kadunc. Na občnem 
zboru so devetim članom in 
članicam, ki so prenehali op-

ravljati funkcije v društvu, 
podelili zahvale. Društvo 
upokojencev Britof - Pre-
doslje so sicer ustanovili 22. 
marca 1953. Lani je vodenje 
društva od dolgoletnega 
predsednika Mira Zelnika 
prevzel Anton Borovnica, 
pred njima pa je bilo še šest 
predsednikov. Konec febru-
arja so imeli 544 članov, kar 
pomeni, da so v zadnjem 
letu pridobili kar 84 novih 
članov, je poudaril Borovni-
ca. Društvo je sicer po dveh 
letih omejitev, ki so jih pri-
nesli protikoronski ukrepi, 
lani spet normalno zaživelo 
in izvajalo svoje dejavnosti.

Sedemdeset let društva 
upokojencev
Simon Šubic

V kulturnem programu ob 70-letnici društva je nastopil 
tudi Gasa bend. / Foto: Simon Šubic Dvorana Mestne občine Kranj je bila polna mladih razpravljavcev. / Foto: Gorazd Kavčič

Stop zasvojenosti
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Kranj – V sklopu projekta 
Life IP Care4Climate bo 15. 
in 16. aprila v Kovačnici v 
Kranju potekal mednarodni 
hekaton na temo trajnostne 
mobilnosti. Udeleženci, sta-
ri od 18 do 26 let, se bodo 
spoprijeli z izzivom, kako 
čim več ljudi pritegniti k 
uporabi koles in javnega 
prevoza ter predvsem kako 
večkrat pustiti avto doma.
Na Mestni občini Kranj, ki si 
na področju trajnostne mo-
bilnosti že več let prizadeva 
za zeleno in okoljsko usmer-
jeno občino, so gostovanje 
mednarodnega hekatona 
Hack4Climate z veseljem 
podprli. Z različnimi ukrepi 
širšo javnost že več let nago-
varjajo k spremembi poto-
valnih navad, a kljub temu 
število avtomobilov na cesti 
upada prepočasi.
Tudi župan Matjaž Rakovec 
je izrazil navdušenje nad 
tem, da bo Kranj gostil mla-
de, ki s svojimi idejami lah-
ko pripomorejo k spremem-
bam: »Med cilji, ki jih 
zasledujemo že drugi man-
dat, je delovati trajnostno v 
vseh pogledih – in v to sodi 
tudi izvajanje ukrepov in in-
vesticij za zmanjšanje obre-
menitev okolja zaradi pro-
meta. Urejanje kolesarskih 
in pešpoti, širitev sistemov 
izposoje koles KRsKOLE-
SOM in Gorenjska.bike, 
uvedba električnih vozil v 
vozni park mestne občine in 
njenih zavodov, električni 

avtobusi v javnem prometu, 
gradnja območja P & R za 
zmanjšanje prometa v mes-
tu, spodbujanje souporabe 
vozil so le nekateri projekti, 
ki si utirajo pot v vsakdanje 

življenje. Prihodnost pripa-
da mladim in prepričan 
sem, da imajo še veliko idej 
za zeleno mobilno priho-
dnost. Kranj uveljavlja dobre 
prakse, uvrščen je v evrop-
sko misijo 100 podnebno 
nevtralnih in pametih mest 

in zagotovo je pravi kraj za 
napovedani hekaton.«
V Sloveniji se več kot polovi-
ca voženj, ki so krajše od 
dveh kilometrov, opravi z av-
tomobilom, kar je velik vir 

emisij toplogrednih plinov 
in ima škodljive posledice za 
okolje, družbo in gospodar-
stvo. Rešitve lahko iščemo 
tudi s hekatoni, ki ponujajo 
znanje, ideje ter inovativne 
načine reševanja težav. Izziv 
udeležencev bo poiskati raz-

lične načine, kako spodbudi-
ti ljudi k uporabi javnega 
prevoza in alternativnih ob-
lik prevoza za čim več popol-
danskih obveznosti, kako 
ponuditi in zagotoviti stori-
tve, ki naredijo uporabo jav-
nih potniških storitev pri-
jaznejšo in dosegljivo ...
Na Hack4Climate, kjer bo 
komuniciranje potekalo v 
angleškem jeziku, bodo 
imeli udeleženci za iskanje 
inovativnih rešitev na voljo 
nekaj več kot 24 ur, skupi-
nam pa bodo na voljo men-
torji, strokovnjaki z različ-
nih področij, ki jim bodo pri 
razvoju idej pomagali in 
svetovali. Prijavljeni bodo 
deležni praktičnih nagrad, 
najboljše tri ekipe pa si bodo 
prislužile planetu prijazne 
mobilne nagrade v skupni 
vrednosti 3.000 evrov. Več 
informacij o hekatonu naj-
dete na www.care4climate.
si/sl/hack4climate.

Simon Šubic

Na Hack4Climate, kjer bo komuniciranje potekalo v angleškem jeziku, bodo imeli 
udeleženci za iskanje inovativnih rešitev na voljo nekaj več kot 24 ur. / Foto: Matic Kremžar

Kje bo zrasla regijska bolnišnica? Kakšni razvojni 
projekti so pred nami?

Kranj – Na ti dve vprašanji 
bodo predstavniki lokalnih 
skupnosti, vlade in strokov-
njaki odgovarjali na Gorenj-
skem razvojnem forumu, ki 
bo 25. aprila ob 16. uri v Ko-
vačnici v Kranju. Pripravlja 
ga Akademija Finance časni-
ka Finance v sodelovanju z 
Mestno občino Kranj.
»Vse najbolj razvite regije v 
Sloveniji, to pa so Osre-
dnjeslovenska, Gorenjska, 
Goriška in Obalno-kraška, 
imajo svojo bolnišnico in 
univerzo, razen Gorenjske. 
Gorenjska je sicer na podro-
čju IT in sodobnih tehnolo-
ških rešitev najbolj napre-
dna, a čutimo velik manko 
in to skušamo sedaj rešiti,« 
pojasnjuje župan Matjaž Ra-
kovec, ki si želi, da bi regij-
ska bolnišnica stala Kranju, 
ki je sposoben zagotoviti 
tudi vso potrebno infrastruk-
turo. Med drugim tudi sta-
novanja. Tako naj bi v pri-
hodnjih petih letih v Kranju 
zgradili tisoč novih stano-
vanj. Kranjska Iskrica za 
prvih 200 stanovanj že ima 
gradbeno dovoljenje, naj bi 
jih dobila tudi za nadaljnjih 
225. Stanovanjski sklad pa 
gradi 245 stanovanj.
Kranj, ki je veliko naredil na 
področju trajnostne mobil-
nosti in zelenih energij, je 
bil izbran med 100 podneb-
no nevtralnih in pametnih 
mest. »To sedaj ni le stvar 
občine in vodstva, pač pa 
vseh deležnikov v mestni 
občini, podjetij in javnih 
ustanov … Predvsem pa že-
limo, da ima od tega korist 
gospodarstvo cele Gorenj-
ske. Prav namreč je, da vsa 
znanja in izkušnje prenese-
mo na celotno Gorenjsko,« 

poudarja Rakovec. Ob tem 
omeni primer projekta Go-
renjska.bike. Iz Škofje Loke 
se lahko peljemo mimo 
Kranja vse do Jesenic. Na 
celotno Gorenjsko želijo 
prenesti tudi izkušnje s 
področja digitalizacije in pa-
metno mestno kartico. »Že 
digitalizacijo obveščanja 
glede prometa na Gorenj-
skem smo na razpisu pred 
dvema letoma prijavili kot 
celotna Gorenjska.«
Rakovec je sicer pred časom 
za STA dejal, da »se investi-
cijski potencial občin znižu-
je. Zlasti občine v razviti za-
hodni kohezijski regiji ne 
bodo imele dovolj denarja 
niti za izvedbo projektov, so-
financiranih iz EU.« Kje to-
rej iskati rešitve in vire fi-
nanciranja, saj se brez 
vlaganj občine ne morejo 
razvijati? Iskali bomo tudi 
odgovore na vprašanja, kje 
bodo srednjeročno možnos-
ti za širitev podjetij in ali si 
lahko obetamo prihod 
kakšne multinacionalke. Se 
pogovarjali, kako podpreti 
razvoj turizma z dovolj turi-
stičnimi namestitvami, 
predvsem s hoteli, in kdaj bi 
lahko bila zgrajena Severna 
vrata – zdravstveni dom in 
satelitski zdravstveni center. 
Med zagonskimi podjetji 
(startupi) iz Kovačnice se 
bodo predstavili ElevonX, 
Miniatures in Krožnik.
Udeležba na Gorenjskem ra-
zvojnem forumu je brezplač-
na, program je objavljen na  
https://akademija-finance.
si/forumi/gorenjski/, sple-
tne prijave sprejemajo na 
https://akademija-finance.
s i / k o t i z a c i j a / f o r u m - 
gorenjski/.

Gorenjski razvojni 
forum v Kranju

Na mednarodnem hekatonu sredi aprila v Kranju bodo mladi od 18. do 26. leta starosti reševali izziv, 
ali v življenju zmoremo brez avtomobila.

V Kovačnici bo aprila 
potekal hekaton

Pes obogati naše 
življenje - še toliko 
bolj, če dobro 
ve, kako se mora 
v vsakdanjem 
življenju obnašati. 
Ta priročnik 
izčrpno odgovori 
na vsa vprašanja 
v zvezi z vzgojo 
pasjih štirinožcev. 
Motivacija, šolanje 
ali zaposlitev 
- dobili boste 
veliko uporabnih 
nasvetov!

Knjigo lahko kupite na Gorenjskem glasu,  
Nazorjeva ulica 1 v Kranju, jo naročite po  
tel. št.: 04/201 42 41 ali na narocnine@g-glas.si. 

Če želite, da vam jo pošljemo po pošti, se poštnina 
zaračuna po ceniku Pošte Slovenije.
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Broširana vezava v plastičnem ovitku, 256 strani.
Redna cena priročnika je 16,90 eur. Akcijska cena: 

                        + poštnina

990
EUR

V priročniku  
je predstavljeno 
življenje čebel, 
opisani so skrb 
za zalego, pašne 
aktivnosti, 
praktični primeri 
vzdrževanja in 
izkoriščanja 
čebeljih družin, 
pa tudi vse o 
pridelavi medu, 
matičnega 
mlečka, 
propolisa, 
cvetnega prahu 
in čebeljega 
strupa.

Knjigo lahko kupite na Gorenjskem glasu,  
Nazorjeva ulica 1 v Kranju, jo naročite po  
tel. št.: 04/201 42 41 ali na narocnine@g-glas.si. 

Če želite, da vam jo pošljemo po pošti,  
se poštnina zaračuna po ceniku Pošte Slovenije.

160strani, mere: 17 x 23,5 cm, brošura

                        + poštnina

22
EUR

Izziv udeležencev bo poiskati različne načine, 
kako spodbuditi ljudi k uporabi javnega prevoza 
in alternativnih oblik prevoza za čim več 
popoldanskih obveznosti, kako ponuditi in 
zagotoviti storitve, ki naredijo uporabo javnih 
potniških storitev prijaznejšo in dosegljivo, kako 
k uporabi javnega prevoza spodbuditi prebivalce 
z območij v zaledju večjih mest ...

Takoj ko boste 
odprli knjigo 
Gozdna kuhinja in 
videli preprostost 
receptov, se boste 
zaljubili. Ta knjiga 
vas bo popolnoma 
očarala z recepti 
za jedi iz sestavin, 
nabranih v gozdu, 
kot so: gobe, 
kostanj, čemaž, 
bezeg, gozdni 
sadeži …

Knjigo lahko kupite na Gorenjskem glasu,  
Nazorjeva ulica 1 v Kranju, jo naročite po  
tel. št.: 04/201 42 41 ali na narocnine@g-glas.si. 

Če želite, da vam jo pošljemo po pošti, se poštnina 
zaračuna po ceniku Pošte Slovenije.
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172 strani,17 x 23 cm, trda vezava

                        + poštnina

1950
EUR



Kranjske novice, petek, 31. marca 202316

Kranj je spet čist
V letošnji, že 22. čistilni akciji na območju Mestne občine Kranj so iz okolja odstranili skoraj petnajst 
ton odpadkov. Za njihov odvoz je poskrbela Komunala Kranj.

Kranj – Minuli konec tedna 
je na širšem območju občine 
potekala že 22. čistilna akci-
ja Očistimo Kranj – Kranj ni 
več usran, ki so jo ob podpo-
ri Mestne občine Kranj 
(MOK) organizirali kranjski 
taborniki. V dveh dneh se je 
akcije udeležilo okoli šest ti-
soč ljudi, ki so iz okolja od-
stranili skoraj 15 ton odpad-
kov, za njihov odvoz pa je 
poskrbela Komunala Kranj. 
V petek so čistili vrtci in 
šole, v soboto pa so v akciji 
kljub dežju poleg vseh štirih 
rodov tabornikov sodelovale 
še enote Civilne zaščite 
MOK, Komunala Kranj, ki je 
v čistilno akcijo vključila vse 
zaposlene (več kot dvesto), 
krajevne skupnosti, prosto-
voljna gasilska in druga dru-
štva, lovske družine ter dru-
ge skupine in posamezniki, 
skupno skoraj sedemdeset 
različnih organizacij. Cilj či-
stilne akcije, katere izvedbi 
so v MOK namenili 20.000 
evrov, je bil predvsem očisti-
ti odpadke z urbanih in na-
ravnih površin, ki so se na-
brali v preteklem letu, lotili 
pa so se tudi nekaterih ve-
čjih črnih odlagališč.
V petek je čiščenje potekalo 
v okolici sodelujočih vrtcev, 
osnovnih in srednjih šol. Ob 
tem so na OŠ Janeza Puhar-
ja Kranj - Center izvedeli 
EkoDan, na katerem so svo-
je delovanje predstavili Ko-

munala Kranj, Fundacija 
Vincenta Drakslerja in 
ZEOS s t.i. transformerjem 
za ločevanje elektronskih 
odpadkov. V soboto je akcija 
potekala v večini krajevnih 
skupnosti, v okolici podjetij, 
ustanov in sedežev društev, 
v gozdovih in na travnikih, 
ob Savi in v kanjonu Kokre. 
Ker je deževalo, so ponekod 
čiščenje izvedli v kasnejših 
dneh.
Župan Matjaž Rakovec in 
podžupana Manja Zorko ter 
Janez Černe so se pridružili 
udeležencem akcije na ob-
močju KS Mavčiče, podžupa-
nja pa pozneje še na obmo-
čju svoje KS Bratov Smuk. 

»Zahvaljujem se vsem, ki so 
sobotno dopoldne in svoj 
prosti čas namenili temu, da 
pospravljajo za manj ozave-
ščenimi posamezniki. Kranj 
je danes spet čist in upam, 
da bo tak tudi čim dlje ostal,« 
je dejal župan.
»Nekateri pravijo, da bi mo-
rali čistilne akcije prenehati 
izvajati. Kranjski taborniki 
bi bili zelo veseli, da bi en-
krat prišli do te točke, ven-
dar pa je žal po gozdovih in 
travnikih še vedno veliko od-
padkov, ki tja ne sodijo. Ak-
cijo bomo organizirali, do-
kler bo treba – kot orodje za 
ozaveščanje v vzgojno-izo-
braževalnih ustanovah in v 

bolj praktičnem smislu za 
spomladansko čiščenje me-
sta. Nadaljevali bomo tabor-
niške aktivnosti, v okviru ka-
terih mladi spoznajo in 
vzljubijo naravo. Veseli smo, 
da nam Mestna občina 
Kranj in Komunala Kranj 
pri tem pomagata,« je pove-
dal predstavnik kranjskih ta-
bornikov Klemen Markelj.
Čistilno akcijo je ponovno 
spremljal festival Eko teden, 
na katerem so enajst dni z 
različnimi aktivnostmi oza-
veščali o nujnosti varovanja 
okolja, odgovornem ravna-
nju in vpeljavi trajnostnih 
življenjskih praks v naš 
vsakdan.

Simon Šubic

Ustrezno opremljeni in usposobljeni so se lotili tudi čiščenja kanjona Kokre. / Foto: Tim Kristanec

kranjske novice
Poskrbeli za varno 
pot žab do mrestišč
Dvoživke na poti do mrestišč prečkajo tudi zelo 
prometne ceste, ki so zanje lahko usodne.

Kranj – V organizaciji kranj-
skega Zavoda za varstvo na-
rave so v Kranju tudi letos 
poskrbeli za varno pot dvo-
živk (žab) s kopnega k vo-

dam, kjer odložijo mrest in 
poskrbijo za nadaljevanje vr-
ste. Ker smo jim s cestami 
presekali ustaljene selitvene 
poti, so jim v deževnih mar-
čevskih večerih pomagali pri 
njihovem prečkanju. V 
kranjski občini med najpo-
membnejše selitvene poti, ki 
jih prečka cesta, sodita cesta 
proti Joštu in cesta severno 
od Bobovških jezerc. Tako 
kot prejšnja leta so zato tudi 
letos pod Joštom izvedli ak-
cijo prenašanja žab čez ce-
sto, v kateri je sodelovalo 
okoli 70 prostovoljcev, cesto 

severno od Bobovških jezerc 
in skozi gozdiček ob jugoza-
hodnem robu Brda pa so 
večkrat zaprli za več ur. Kot 
poudarjajo v Zavodu za var-
stvo narave, s takšnimi akci-
jami v času spomladanskih 

selitev pomembno prispeva-
mo k varstvu dvoživk, ki so 
zelo pomemben del ekosis-
tema in prispevajo k njegovi 
uravnoteženosti. Dvoživke 
uravnavajo število žuželk, 
polžev in pajkov, s katerimi 
se hranijo. Na njihovem je-
dilniku se tako znajdejo tudi 
komarji in vrste, ki ljudem 
povzročajo škodo na vrtovih 
in poljih. Hkrati so dvoživke 
tudi pomemben kazalnik 
stanja narave, saj so občutlji-
ve na spremembe in zato 
med najbolj ogroženimi ži-
valskimi skupinami.

Simon Šubic

Akcija prenosa žab čez cesto pod Joštom je bila zelo dobro 
obiskana. / Foto: Primož Pičulin

Kranj – Povpraševanja po brezplačnih prevozih za starejše 
in invalide Prostofer je v Mestni občini Kranj (MOK) veliko. 
Od začetka uvedbe storitve septembra 2021 so vozniki pro-
stovoljci opravili 624 voženj. Po novem je na voljo še eno 
e-vozilo, kar omogoča izvedbo še več prevozov vsak dan, 
MOK pa si ob tem želi okrepiti tudi ekipo prostovoljnih vo-
znikov, ki jih je trenutno aktivnih deset. Tisti, ki bi se radi 
pridružili ekipi kranjskih prostoferjev, naj pokličejo na (04) 
237 31 61 (Simona). Prostovoljni voznik je lahko vsak, ki ima 
veljavno vozniško dovoljenje in je v svojem prostem času 
pripravljen pomagati tistim, ki prevoze potrebujejo.

Iščejo voznike prostovoljce za projekt Prostofer

Najdite sledi 
arhitekturnega genija
v svojem kraju.

PLEČNIKOVA
SLOVENIJA

Č I S T O  B L I Z U  N A S

Več o projektu: www.mgml.si

Plečnikovi mostovi, stavbe, 
stoli, lestenci, cerkve, stebri, 
spomeniki in obeležja. Plečnik v 
vašem kraju, čisto blizu vas.

Spoznavanje s Plečnikom se 
lahko prične v vašem kraju, 
zaključi pa z obiskom Mestnega 
muzeja Ljubljana in ogledom 
razstave Plečnik: metropola, 
kraj, vrt.

MUZEJSKA NAGRADNA IGRA

Fotografirajte Plečnikovo 
dediščino v naši občini, jo 
pošljite na plecnik@mgml.si in 
se v juniju potegujte za privlačne 
Plečnikove nagrade!

Pizzerija Klementina iz Škofje Loke nudi 

ZAPOSLITEV KUHARJA (m/ž) 
(jedilnik vsebuje sezonske jedi po naročilu)

• 5-dnevni delavnik
• redna zaposlitev za nedoločen čas
• mlada ekipa 
• zaželene delovne izkušnje

Kontaktni podatki:
Gsm: 040806180 Ambrož
klementinadoo@gmail.com KL
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